
PROTOKÓŁ  Nr XXV.25.2016 
z obrad XXV Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach   

w dniu 26 października 2016 r. 
 
 

W obradach Sesji udział wzięło 20 radnych, według listy obecności stanowiącej załącznik do niniejszego 
protokołu, Zastępcy Burmistrza: Romuald Piórko i Marek Szponar, przedstawiciele rad sołeckich  
i osiedlowych oraz goście zaproszeni na obrady sesji, według listy obecności stanowiącej załącznik  
do niniejszego protokołu. 
 
Obrady  XXV Sesji Rady Miejskiej o godzinie 12.05 otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady 
Miejskiej Beata Bejda, która na podstawie listy obecności stwierdziła quorum, co stanowi  
o prawomocności obrad XXV Sesji Rady Miejskiej. 
 
Obsługę prawną XXV Sesji prowadził pan Andrzej Woźniak Radca Prawny Urzędu Miasta i Gminy 
Jelcz-Laskowice. 
 
Wszystkie wystąpienia zawarte w niniejszym protokole, oddane zostały w pełnym brzmieniu. 

Od. pkt 1 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, zanim odczytam porządek obrad XXV Sesji Rady 

Miejskiej, pragnę państwa poinformować, że w ustaleniu z Burmistrzami zaprosiłam dzisiaj 
na sesję młodego mieszkańca Jelcza-Laskowic pana Błażeja Telążkę, którego władze 
samorządowe chcą w dniu dzisiejszym uhonorować. Za co? Za Jego wielkie serce w stosunku 
do młodego chłopca Oliviera. Pan Błażej Telążka w ubiegłym roku, w 2015, po raz pierwszy 
zorganizował taką akcję charytatywną na rzecz Oliviera. W tym roku część z państwa,  
z resztą w roku ubiegłym również, uczestniczyła w „Muzycznej Plaży” na rzecz Oliviera.  
W związku z działalnością i z tą akcją charytatywną na rzecz Oliviera ukazało się wiele 
artykułów prasowych – ja niektóre z nich mam. I chciałam tylko dla tych, którzy nie znają tej 
sprawy i tej akcji powiedzieć, że właśnie Olivier potrzebował ponad 11.000 zł w 2015 roku 
na zabieg, który uwalnia dzieci z mózgowym porażeniem od spastyki i przykurczy mięśni. 
Olivier zakwalifikował się na ten zabieg natomiast Narodowy Fundusz Zdrowia nie refunduje 
takiego zabiegu. Mama Oliviera poprosiła o pomoc ludzi dobrej woli i do redakcji 
„Wiadomości” zgłosił się pan Błażej Telążka, który zorganizował taką akcję na rzecz tego 
chłopca. W tym roku również odbyła się taka akcja „Muzyczna Plaża”, tak jak już 
wspominałam uczestniczyliśmy w tej akcji również. Miała to być pewnego rodzaju 
niespodzianka, bo na dzisiejszej sesji miała być również mama Oliviera z Olivierem, ale są  
w szpitalu na badaniach i nie mogli niestety przybyć. Nasza młodsza koleżanka radna, pani 
Ola Czernik była w kontakcie z mamą Oliviera i dostała takiego sms-a powiadamiającego  
o tym, że niestety nie mogą być na dzisiejszej sesji, natomiast całym sercem podziękowała  
i wspiera to, że władze samorządowe chciałyby pana Błażeja dzisiaj uhonorować.  
I bardzo proszę pana Błażeja tu do nas na środek. 
A pan Burmistrz odczyta tutaj przygotowane gratulacje dla pana Błażeja. Proszę uprzejmie. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – „Szanowny Pan Błażej Telążka. Z uznaniem obserwujemy Pana 
działalność charytatywną i z całego serca zachęcamy do jej kontynuacji. Wykazał się Pan 
świetnym zmysłem organizacyjnym wspierając, wraz ze swoimi przyjaciółmi oraz 
mieszkańcami Jelcza-Laskowic, małego Oliviera. „Dobro dane powraca pomnożone”. Życzymy 
aby doświadczył Pan w swoim życiu mądrości tej sentencji i nie zatrzymywał się w działalności 
na rzecz dzieci dotkniętych różnorodnymi schorzeniami. Niech zbiórka organizowana przez 
Pana na „Muzycznej Plaży” na trwałe wejdzie w kalendarz imprez w naszym mieście.” Podpisał 
Burmistrz Jelcza-Laskowic Bogdan Szczęśniak oraz Przewodnicząca Rady Miejskiej pani 
Beata Bejda. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękujemy serdecznie. I pan Błażej jest tutaj ze swoim tatą. 
Zapraszamy oczywiście do pozostania na sesji, ale jeżeli panowie się spieszycie to serdecznie 
dziękujemy. 

 Dziękujemy jeszcze raz. 
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 Szanowni państwo, odczytam w tej chwili porządek obrad XXV Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-

Laskowicach: 
1. Otwarcie i zatwierdzenie porządku obrad XXV Sesji Rady Miejskiej. 
2. Przyjęcie protokołu z obrad XXIV Sesji Rady Miejskiej. 
3. Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 
4. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 
5. Sprawy samorządowe. 
6. Interpelacje i zapytania. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2016 rok. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

oraz zwolnień z podatku od nieruchomości na 2017 rok. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek w podatku  

od środków transportowych na 2017 rok. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany przebiegu ulicy w Jelczu-Laskowicach. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Jelczu-Laskowicach. 
12. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2015/2016 w tym  

o wynikach sprawdzianów i egzaminów.  
13. Informacja o realizacji obowiązku składania oświadczeń majątkowych. 
14. Informacja dotycząca realizacji uchwał Rady Miejskiej za III kwartał 2016 roku. 
15. Wolne wnioski. 
16. Komunikaty organów Gminy. 
17. Zakończenie obrad XXV Sesji Rady Miejskiej. 
 
Pan Burmistrz zgłasza się. Bardzo proszę, oddaję panu głos. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, wnoszę o wprowadzenie, 
czy rozszerzenie porządku obrad o jeden punkt: Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia 
średniej ceny skupu żyta dla celów wymiaru podatku rolnego.  

 Po komisji poniedziałkowej, na wniosek radnych będziemy, Rada będzie głosowała uchwałę 
o obniżeniu. Stąd moja propozycja jest żeby po punkcie 11, punkt 12 było podjęcie uchwały 
w sprawie obniżenia średniej ceny żyta. Punkt wpisany 12 stałby się punktem 13 i kolejno. 
Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Zgłasza się pan radny Skrzydłowski – proszę. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – dziękuję pani Przewodnicząca. Pani Przewodnicząca, składam wniosek  

o rozszerzenie porządku obrad o punkt: Informacja i dyskusja na temat przebudowy ulicy 
Liliowej. 

 Szanowni państwo, problem jest naprawdę istotny dla mieszkańców naszego miasta. 
Odbieramy coraz więcej telefonów od zaniepokojonych mieszkańców, którzy martwią się  
o bezpieczeństwo swoich dzieci, które każdego dnia przekraczają tę drogę do szkoły. Pani 
radna Krystyna Dekret niejednokrotnie apelowała o to na komisjach i sesjach, spotykała się 
również z panem Burmistrzem, spotykała się z dyrekcją szkoły, niestety nikt jej nie słuchał. 
Dziś, przed sesją, otrzymałem, Szanowni państwo, pismo. Pismo jest podpisane przez cztery 
rady osiedla w Jelczu-Laskowicach: Rady Osiedla: Hirszfelda, Komunalnego, Metalowców 
oraz Domków Jednorodzinnych, które również wyrażają swój niepokój. Temat poruszany był 
już wszędzie, dlatego uważam, że sesja jest ostatnim odpowiednim miejscem na tę dyskusję. 
Proszę przegłosować porządek obrad z moją poprawką. Oczekuję od państwa merytorycznej 
dyskusji na ten temat. Szanowni państwo, pracujmy w tym temacie ponad podziałami, 
ponieważ bezpieczeństwo dzieci jest najważniejszą kwestią, która nie podlega żadnym 
podziałom. Szanowni państwo, zróbmy tak żeby nasi mieszkańcy w końcu mogli powiedzieć 
o nas: oni tam są, być może nie wszystko potrafią, ale oni tam są w naszym imieniu i robią co 
w ludzkiej mocy dla nas. 

 Proszę o poddanie pod głosowanie tego wniosku. Dziękuję. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny, pana wniosek dotyczy umieszczenia tego wniosku,  

w którym, punkcie? 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – Szanowni państwo, chciałbym ażeby to był punkt siódmy a z racji tego, 

że w punkcie siódmym, który mamy tutaj zapisany, jest: Podjęcie uchwały w sprawie zmian 
budżetu miasta i gminy na rok 2016, a w tym oto budżecie mamy zapis o zdjęciu 200.000 zł  
z ulicy Liliowej i przekazanie na inne cele, więc to idzie – że tak powiem – w parze, dlatego 



 3 
chciałbym poddać tę dyskusję w punkcie siódmym. A punkt siódmy, który mamy zapisany, 
stałby się punktem ósmym. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Wniosek został złożony. Pan Burmistrz Piórko – 
proszę. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, takie zgłaszanie wniosku na 
temat realizacji ulicy Liliowej no jest bezzasadne z tego względu, że wniosek czy ja, czy kto 
inny musimy się do tego przygotować to jest po pierwsze. Opowiadanie, że w zmianach 
budżetu zdejmujemy 240.000 z ul. Liliowej jest nie na miejscu, bo po rozszerzeniu przetargu 
– dzisiaj jest przygotowany aneks, który obejmuje również tę część Spółdzielni, wartość 
zadania będzie niecały milion dziewięćset sześćdziesiąt ileś tysięcy, a w planie budżetu 
mieliśmy 1.700.000, więc opowiadanie tego typu rzeczy to jest raz. Dwa, dziwnym trafem 
radni dostają pismo protesty mieszkańców, a Burmistrz nie i tu bym chciał wiedzieć żeby się 
chociaż ustosunkować do tego pisma. Ja nie wykluczam takiego punktu na sesji kolejnej 
proszę państwa, ale dzisiaj radni mają pismo, a ja nie mam. Stąd moja prośba żebyście 
państwo tego punktu do porządku obrad nie wprowadzali. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan radny Skrzydłowski – proszę. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – dziękuję pani Przewodnicząca. Szanowni państwo, panie Burmistrzu, 

temat jest naprawdę bardzo istotny i pan mówi wprowadźmy to pod porządek następnej 
sesji. No niestety na następnej sesji już naprawdę może być za późno, bo ta droga może być 
już wykonana na dobrą sprawę. A jeżeli pan mówi, że nie otrzymał pan tego pisma – no 
zgadza się, bo to pismo dopiero wpłynęło tak naprawdę za pięć dwunasta i jeżeli pan 
chciałby się zapoznać z tym pismem to jak najbardziej - Pani Przewodnicząca, proszę ogłosić 
15 minut przerwy, ja panu Burmistrzowi przekażę to pismo i podejmiemy dalszą dyskusję, 
dobrze? No ale proszę się nie śmiać naprawdę, bo temat jest naprawdę istotny, więc … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Szanowni państwo … Dziękuję panu za wypowiedź. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – dziękuję. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Piórko. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, ul. Liliowa jest 

przebudowywana zgodnie z harmonogramem. Roboty budowlane no niestety mają to do 
siebie, że utrudniają życie mieszkańców. I jak państwo sobie przypominacie a państwu, 
którzy zapomnieli to przypomnę, budowaliśmy ścieżkę rowerową i chodnik do Jelcza: 
dlaczego nie w tym terminie? Dlaczego nie tak? Zawsze nie ma dobrego terminu żebyśmy 
robiąc w centrum miasta inwestycję nikomu nie przeszkadzali, taka opcja – proszę państwa – 
nie istnieje. Żadnych pieniędzy nie zabieramy. Proszę państwa, jest zrobiony projekt, który 
był uzgadniany z Przewodniczącym Zarządu Osiedla Metalowców, z mieszkańcami 
zainteresowanymi. Zostało wydane pozwolenie na budowę, pozwolenie na budowę jest 
prawomocne. I dzisiaj była rzeczywiście, parę dni temu czy tydzień temu pani Dekret u mnie 
we sprawie zmiany projektu proszę państwa. Nie ma takiej opcji. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, pierwszy wniosek pana Burmistrza o rozszerzenie 
porządku obrad odnośnie obniżenie średniej ceny skupu żyta i drugi wniosek pana radnego 
Skrzydłowskiego, sprawa dotyczy ulicy Liliowej. Jakby pan zechciał krótko sformułować 
jeszcze jakby ten punkt miał brzmieć. Proszę bardzo. 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – jasne. Informacja i dyskusja na temat przebudowy ulicy Liliowej. 
Chciałbym aby ten punkt został wpisany jako punkt 7. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, ja poddaję pod głosowanie wnioski 
w kolejności zgłoszenia. Najpierw punkt dotyczący obniżenia średniej ceny skupu żyta 
zgłoszony przez pana Burmistrza Piórko. Kto z państwa radnych jest za tym aby rozszerzyć 
porządek obrad o ten punkt proszę o podniesienie ręki: 

 
 za -  20 (jednogłośnie) 
 - wniosek został przyjęty – 
 
 Poddaję pod głosowanie wniosek radnego Skrzydłowskiego w brzmieniu jak przed chwilką 

państwo usłyszeliście, dotyczący ulicy Liliowej. Kto z państwa radnych jest za rozszerzeniem 
porządku obrad o ten punkt proszę o podniesienie ręki: 
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za   - 3 

 przeciw  - 8 
 wstrzymało się - 5 
 (w głosowaniu udziału nie brali radni: Teresa Kotowicz, Barbara Kowalenko, Leszek Srokowski 

i Jacek Hełka – obecni na sali obrad) 
 - wniosek został odrzucony –  
 
 Proszę państwa, w takiej sytuacji będziemy głosować cały porządek obrad sesji z tą 

autopoprawką, którą zgłosił dzisiaj pan Burmistrz Piórko. Kto z państwa radnych jest za 
przyjęciem porządku obrad z autopoprawką Burmistrza Piórko proszę o podniesienie ręki: 

 
za   - 16 

 przeciw  -    3 
 wstrzymało się -    0 
 (w głosowaniu udziału nie brała radna Marzena Bar chwilowo nieobecna na sali obrad) 
 
Porządek obrad XXV Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach został przyjęty i przedstawia się 
następująco: 
1. Otwarcie i zatwierdzenie porządku obrad XXV Sesji Rady Miejskiej. 
2. Przyjęcie protokołu z obrad XXIV Sesji Rady Miejskiej. 
3. Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 
4. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 
5. Sprawy samorządowe. 
6. Interpelacje i zapytania. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2016 rok. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości  

oraz zwolnień z podatku od nieruchomości na 2017 rok. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek w podatku od środków 

transportowych na 2017 rok. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany przebiegu ulicy w Jelczu-Laskowicach. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Jelczu-Laskowicach. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku 

rolnego. 
13. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2015/2016 w tym  

o wynikach sprawdzianów i egzaminów.  
14. Informacja o realizacji obowiązku składania oświadczeń majątkowych. 
15. Informacja dotycząca realizacji uchwał Rady Miejskiej za III kwartał 2016 roku. 
16. Wolne wnioski. 
17. Komunikaty organów Gminy. 
18. Zakończenie obrad XXV Sesji Rady Miejskiej. 

Od. pkt 2 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, przechodzimy do punktu drugiego: Przyjęcie 

protokołu z obrad XXIV Sesji Rady Miejskiej. 
 Czy w sprawie protokołu ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. W takim razie 

poddaję pod głosowanie. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem protokołu z obrad XXIV 
Sesji Rady Miejskiej proszę o podniesienie ręki: 

 
za   - 17 

 przeciw  -    0 
 wstrzymało się -    3 
 - protokół z obrad XXIV Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach został przyjęty – 
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Od. pkt 3 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, przechodzimy do punktu trzeciego: Informacje  

i komunikaty Przewodniczącej. 
 Bardzo państwa proszę o zajrzenie w swoje kalendarze, chciałabym ogłosić informację na 

temat terminów dwóch najbliższych sesji. Mianowicie, sesja w listopadzie bez żadnych 
zmian, czyli tradycyjnie tak jak przyjęliśmy to, że będzie to ostatni piątek miesiąca, wypada 
to 25 listopada i taki termin został zaakceptowany zarówno przez pana Burmistrza jak i po 
uzgodnieniach z państwem radnymi i … Znaczy nikt, po prostu nikt nie wnosił jakby  
o zmianę tego terminu. To może tyle. 

 I odnośnie komisji przed sesją w listopadzie to bardzo proszę państwa przewodniczących 
komisji abyście się w tym względzie państwo porozumieli czy to będzie jedna komisja 
wspólna, czy będziecie państwo obradować osobno. 

 Jeżeli chodzi o listopad to do 15 listopada pan Burmistrz ma termin na złożenie projektu 
budżetu. Po tym jak pan Burmistrz to złoży, to Biuro Rady będzie musiało to wszystko 
skserować. Wobec tego państwo przewodniczący też się zastanówcie na kiedy będziecie 
zwoływali komisję dotyczącą projektu budżetu. Myślę, że to na początku grudnia należałoby 
zrobić, ale to proszę się zastanowić. 

 I proszę państwa, w grudniu sesja – nie podając w tej chwili dokładnie dnia – chce tylko 
powiedzieć, że będzie to po Świętach Bożego Narodzenia, a przed Sylwestrem z uwagi na to 
żeby nie robić dwóch sesji, bo i tak są zawsze różne zobowiązania finansowe, które po prostu 
trzeba będzie na sesji grudniowej no zakończyć, wyprostować. Tak że odnośnie terminów 
sesji to tyle – to jest pierwszy punkt informacji moich. 

 Drugi punkt dotyczy sesji uroczystej 11 listopada. Serdecznie państwa radnych zapraszam 
na obchody Święta Niepodległości, jak również państwa, którzy uczestniczycie dzisiaj w sesji. 
Oczywiście wszystkich mieszkańców również serdecznie zapraszamy. Pojawiły się plakaty 
dotyczące obchodów Święta Niepodległości. O 10.30 będzie msza święta w kościele św. 
Stanisława Biskupa i Męczennika, o godzinie 12.00 tu w Urzędzie odbędzie się sesja Rady 
Miejskiej połączona z występem artystycznym i na koniec tego dnia w hali, w Centrum 
Sportu i Rekreacji odbędzie się koncert zespołu : „Chłopcy z Placu Broni” z repertuarem 
takim patriotycznym. 

 Proszę państwa i trzeci punkt, o którym chciałabym państwa poinformować, dotyczy 
oświadczenia pani radnej Dekret, które złożyła na ostatniej sesji. Oświadczenie kończyło się 
wnioskiem pani Dekret o odwołanie pana radnego Tadeusza Babskiego z funkcji 
Przewodniczącego Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia. 

 Ja na tamtej sesji poprosiłam zainteresowane najbardziej osoby, czyli: panią Dekret, pana 
radnego Tadeusza Babskiego, pana radnego Przewodniczącego Komisji Samorządu i Prawa 
Jacka Hełkę i moich zastępców o spotkanie. Na sesji poprosiłam państwa o spotkanie w dniu 
12 października i zrozumiałam, odebrałam to w ten sposób, że wszystkim ten termin pasuje 
i, że się takie spotkanie odbędzie. Poprosiłam panią z Biura Rady żeby zatelefonowała do 
pani Krystyny Dekret jedenastego – w przeddzień tego spotkania – o potwierdzenie swojej 
obecności. I dowiedziała się pani, potem ja za chwilę, że pani radna Dekret nie weźmie 
udziału w tym spotkaniu, wobec czego ja odwołałam wszystkie pozostałe osoby i takie 
spotkanie się nie odbyło.  
Chciałabym również poinformować wszystkich państwa, bo myślałam, że to jest jasne  
i oczywiste – jak się okazuje nie – dlaczego ja nie poddałam wniosku pani Dekret na 
poprzedniej sesji pod głosowanie. Mianowicie, Statut Gminy Jelcz-Laskowice w paragrafie,  
w artykule – przepraszam – 32  ust. 3 mówi o tym, że przewodniczący komisji, 
wiceprzewodniczący komisji oraz Sekretarz Komisji Rewizyjnej są wybierani przez, 
desygnowani przez swoją komisję, przez członków komisji. Dopiero w drugim jakby etapie 
Rada Miejska zatwierdza taką nominację powiedzmy, tak. I tryb odwołania jest taki sam. 
Czyli ja nie mogłam poddać pod głosowanie czegoś co przynależało w pierwszym etapie do 
komisji. Komisja odbyła się, Komisja Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia w poniedziałek 
ostatni, czyli dwa dni temu i Komisja wypracowała wniosek, którego treść zaraz państwu 
przedstawię. I proszę państwa, żeby to był czytelny przykład tych kompetencji, które 
przynależą komisji, przewodniczącemu komisji, przewodniczącemu rady to jest tak jakby 
moja koleżanka pani radna Barbara Kowalenko, która jest Przewodniczącą Komisji Rodziny, 
Młodzieży i Spraw Mieszkaniowych, chciała zwołać sesję – no nie może tego zrobić. Tak 
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samo jak ja, jako Przewodnicząca Rady, nie mogę zwołać komisji pani radnej Kowalenko.  
I być  może z tego powodu zaistniały jakieś nieporozumienia. Natomiast, proszę państwa, 
państwo na początku tej kadencji otrzymaliście z Biura Rady różne dokumenty do 
zapoznania, m.in. Statut Gminy Jelcz-Laskowice i bardzo uprzejmie państwa proszę  
o odświeżenie swoich informacji na ten temat, i to jest tyle. 
Jeżeli chodzi o wniosek, o którym przed chwilą powiedziałam, to uprzejmie państwa 
informuję … Czy mogę prosić o spokój?  Uprzejmie państwa informuję, że Komisja Kultury, 
Oświaty, Sportu i Zdrowia na posiedzeniu w dniu 24 października 2016 r. w głosowaniu: 
 
za   - 1 

 przeciw  - 5 
 wstrzymało się - 0 
 ( w głosowaniu nie brali udziału radni: Tadeusz Babski i Ireneusz Stachnio) 
  
 odrzuciła wniosek zgłoszony podczas obrad XXIV Sesji Rady Miejskiej w dniu 30 września 

2016 r. przez radną Walentynę Krystynę Dekret, w sprawie odwołania radnego Tadeusza 
Babskiego z funkcji Przewodniczącego Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia. 

 
 §  32. ust. 3 Statutu Gminy Jelcz-Laskowice w brzmieniu: - cytat – „Przewodniczącego, 

Wiceprzewodniczącego komisji oraz Sekretarza Komisji Rewizyjnej wybiera Rada spośród 
radnych członków komisji w głosowaniu, zwykłą większością głosów, na wniosek członków 
komisji. 
Odwołanie Przewodniczącego, Wiceprzewodniczącego oraz Sekretarza Komisji Rewizyjnej 
następuje w tym samym trybie.” 
To jest tyle jeżeli chodzi o wniosek i wszystko co z tym było związane. 
I w tym samym punkcie ostatni punkt, podpunkt tego dotyczący. Proszę państwa, zwracam 
się z takim apelem do państwa radnych, bo myślę, że chyba jest taka potrzeba, chciałabym 
państwa prosić o zastanowienie się nad skutkami jakie pewne zachowania z obu stron 
rzutują, jak one rzutują na wizerunek Rady Miejskiej. Proszę państwa, ten artykuł, który się 
ukazał w „Wiadomościach Oławskich”, gdzie jest zdjęcie pani radnej Dekret, zdjęcie pana 
radnego Babskiego pt. „Znów ostro. Radna żąda przeprosin.” Proszę państwa, ja się 
spotykam z różnymi opiniami, m.in. takimi, że ludzie nawet już nie chcą tego czytać. Ich nie 
obchodzi kto się z kim kłóci, kto komu co powiedział, kto kogo nagrał. Interesują ich 
merytoryczna praca  ich interesuje Rady Miejskiej, co zrobiliśmy dla swoich wyborców.  
I z takim apelem się do państwa zwracam. To nie jest godne Rady Miejskiej żeby tego typu 
zachowania miały miejsce z obu stron – tak jak powtarzam – i bardzo serdecznie państwa 
proszę żebyście mój apel przyjęli, żebyśmy wszyscy taki apel przyjęli do siebie. 
Dziękuję bardzo. 
Proszę państwa, punkt czwarty: Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych 
pomiędzy sesjami … 
 
(…) 
 
Bardzo proszę. Do której części mojej wypowiedzi chciałby się pan odnieść? 

Radny Ireneusz Stachnio – chciałem się odnieść do wypowiedzi, wniosku, który pani radnej Dekret o to 
aby pan Przewodniczący Tadeusz Babski został odwołany z funkcji Przewodniczącego 
Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia oraz pewnych nieścisłości związanych  
z głosowaniem, które odbyło się na Komisji. Pani Przewodnicząca, zabrakło – myślę, że nam 
wszystkim – zabrakło tego wyjaśnienia, które przed chwilą pani złożyła, zabrakło takiego 
wyjaśnienia na poprzedniej sesji i można powiedzieć sprawy by nie było gdyby pani poddała 
taką informację nam i pozostałym radnym, że ten wniosek po prostu nie może być 
głosowany. Pani po prostu go nie poddała pod głosowanie chowając głowę w piasek, a w tej 
chwili próbuje jakby wywołać u nas poczucie winy, że nie znamy Statutu i mamy się 
zapoznawać ze Statutem. Pani Przewodnicząca, my znamy doskonale Statut i przynajmniej 
nasza grupa i proszę nam takich rzeczy nie mówić – to jest jedna sprawa. 

 Druga sprawa. Informacja, którą pani podała o głosowaniu, które odbyło się na Komisji 
Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia w sprawie odwołania Przewodniczącego Babskiego  
z funkcji Przewodniczącego Komisji, chciałbym tylko nadmienić, że pani nie była wtedy, więc 
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pani nie wie jak to przebiegało. Głosowanie odbywało się w sposób skandaliczny. Jedynym 
punktem tego posiedzenia było poddanie, przeczytanie wniosku i poddanie pod głosowanie. 
Zgłaszaliśmy chęć przedstawienia swojego stanowiska – mamy takie prawo – 
przedyskutowania pewnych rzeczy – mamy takie prawo. Może byśmy wyciągnęli jakieś 
wspólne wnioski – to co pani przed chwilą o pewnym godnym zachowaniu. Na tej komisji 
była okazja, nie byłoby miejsca tutaj teraz o tym mowy. Pan Babski w sposób naprawdę 
skandaliczny wręcz wykrzyczał wniosek i szybko przeszedł do głosowania i pojawił się 
wielki błąd, pani przeczytała mnie, że ja nie głosowałem. Ja głosowałem – to taka informacja, 
chyba, jeżeli coś źle usłyszałem, byłem, (…) nazwisko Stachnio, że nie głosowałem no pani 
Przewodnicząca przeczytała tak. Więc ja głosowałem za, ale moja ręka nie była … znaczy była 
odczytana za, ja wtedy zgłaszałem chęć zabrania głosu jako pierwszy zgłaszający. Komisja 
ograniczyła się jedynie do podania wniosku, przegłosowania i została zakończona. Dlatego, 
pani Przewodnicząca, no ja wyrażam swoje ubolewanie, że jeżeli tak będziemy postępować 
na komisjach nawet, bo państwo mówicie, że różne rzeczy się dzieją, że prasa ma o czym 
pisać, że ludzie może są zbulwersowani, no ale Szanowni państwo, no to co się dzieje na 
komisji tej ostatniej na przykład, gdzie chwilę wcześniej była komisja wspólna i merytoryka 
była, i wypowiedzi były logiczne, natomiast chwilę później, po krótkiej przerwie, nagle 
okazuje się, że niestety no nie ma tego. Ja w dalszym ciągu oczekuję od pana radnego 
Babskiego przeprosin w stosunku do pani Dekret. Pan Przewodniczący, panią 
Przewodniczącą Dekret  odwołano z funkcji Wiceprzewodniczącego tylko rzeczywiście, bo 
powiedziała do pana Przewodniczącego „zamknij się” i to było powodem. Pan krzyczał  
w amoku – to co było w prasie napisane – przez kilkanaście długich sekund, może nawet  
i była to minuta, może dwie aż przyszły … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny, bardzo proszę żeby pan zmierzał do końca … 
Radny Ireneusz Stachnio – dlatego ja zmierzam do końca, już pani Przewodnicząca ostatnie zdanie. Jeszcze 

raz, reasumując, zabrakło mi tej opinii prawnej czy podania podstawy prawnej o to żeby 
wniosek nie został zgłoszony i wtedy by wyjaśniło sprawę – to jest jedna rzecz – i nie byłoby 
hałasu żadnego. Natomiast druga rzecz to jest właśnie to, co pani przed chwilą przeczytała, 
przynajmniej moją osobę, że nie głosowałem. Ja głosowałem, byłem za tym aby 
Przewodniczący Babski został odwołany z funkcji. W tym całym zamieszaniu niektórzy 
nawet nie wiedzieli kiedy podnieść rękę, jak podnieść rękę, dlatego wynikło tak jak wynikło, 
po prostu był totalny bałagan, pan Przewodniczący nie panował nad sytuacją. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Proszę państwa, chciałabym się odnieść do wypowiedzi 
pana radnego Stachnio w punkcie dotyczącym dlaczego nie została wyjaśniona podstawa 
prawna z jakiego powodu nie poddałam wniosku z ubiegłej sesji pod głosowanie. Państwu 
radnym, którzy jesteście pierwszą kadencję, chciałabym wyjaśnić i powiedzieć lub 
przypomnieć, że pan radny Stachnio jest radnym drugą kadencję. W ubiegłej kadencji był 
Przewodniczącym Komisji Samorządu i Prawa, która w czasie tejże kadencji zmieniała 
Statut. I od kogo jak od kogo, ale od pana radnego Stachnio należałoby wymagać żeby ten 
Statut znał. I proszę państwa, na poprzedniej sesji nikt z państwa grupy – jak się pan wyraził 
– nie protestował, nie zgłaszał, nie pytał dlaczego ja nie poddaję wniosku pod głosowanie, 
wobec czego ja uznałam, że wszyscy znają podstawę prawną i wiedzą z jakiego powodu jest 
taka sytuacja. Proszę państwa, ja już nie chciałabym, bo pan radny Stachnio powtarza to, co 
było na poprzedniej sesji, powtarza różne rzeczy, które są po prostu no niegodne jakby 
zachowań w tej Radzie. I ja bym prosiła żebyście państwo, jeżeli nie ma takiej możliwości 
żeby zapomnieć o pewnych rzeczach to może od dzisiaj postarajmy się wszyscy swoim 
zachowaniem zaświadczać o tym, że jesteśmy godni do sprawowania funkcji radnego Rady 
Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. Ja więcej nie przewiduję dyskusji w tym punkcie, są to 
Informacje Przewodniczącej Rady. Jeżeli państwo macie jakieś uwagi do tego, co 
powiedziałam, w punkcie Wolne wnioski udzielę państwu głosu. Dziękuję. 

 Przechodzimy do punktu kolejnego. 

Od. pkt 4 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – punkt kolejny, punkt czwarty: Informacja Burmistrza o działaniach 

podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 
 Oddaję głos panu Burmistrzowi Piórko. 
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Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, pomiędzy sesjami Burmistrz 

wydał: 
 zarządzenie w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości położonej w 

Chwałowicach oznaczonej jako działka nr 21/15, AM-1 o powierzchni 121 m2 – na 
sprzedaż w trybie bezprzetargowym w celu poprawy warunków zagospodarowania 
nieruchomości przyległej oznaczonej jako działka 21/16; 

 kolejne zarządzenie to Burmistrz wyraził zgodę na nieodpłatne nabycie do gminnego 
zasobu nieruchomości niżej wymienionych działek: 
- to jest działka 1/3 AM-34, obręb Laskowic, o pow. 1389 m2, 
- i działka ¼ AM-34, również w obrębie Laskowice, o pow. 5048 m2. 
Są to działki dzisiaj jeszcze Starostwa, one są przeznaczone pod budowę ulicy, 
dokończenia budowy ul. Hirszfelda. 

  Między sesjami również, proszę państwa:  
 wydano 5 decyzji zatwierdzających podział nieruchomości; 
 przeznaczono do dzierżawy teren położony przy ul. Belgijskiej w jelczu-Laskowicach  

z przeznaczeniem na parking bezpłatny ogólnodostępny. Chodzi tu teren przy Autoliv-ie; 
 w okresie między sesjami wydano 16 zaświadczeń o przeznaczeniu działki w planie 

miejscowym lub studium; 
 i 3 wypisy i wyrysy z miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego; 
 wydano także 7 decyzji o warunkach zabudowy; 
 i 2 decyzje o środowiskowych uwarunkowaniach. 
Ponadto rozstrzygnięto przetarg na obsługę kredytu długoterminowego w kwocie do 
6.000.000 zł. Wystartowały dwa banki: Getin Noble Bank i Bank Spółdzielczy w Namysłowie 
– wygrał Bank Spółdzielczy w Namysłowie. Umowa z Bankiem została podpisana. 
Również, proszę państwa, ogłoszono przetargi na świadczenie usług przewozowych  
w komunikacji miejskiej na terenie Jelcza-Laskowic od 02 stycznia 2017 do 31 grudnia 2019. 
Termin otwarcia ofert: 22 listopad. 
Ogłoszono również przetarg na przebudowę drogi z Jelcza-Laskowic do Piekar w zakresie 
przebudowy istniejącego chodnika i budowy oświetlenia. Termin otwarcia ofert to 04 
listopad tego roku. 
Ponadto, proszę państwa, jeszcze z takich istotnych informacji to w poniedziałek  
24 października spotkałem się z panem Prezesem  Masuoka – to jest Prezes TOYOTY  
w Jelczu-Laskowicach – który poinformował mnie, że TOYOTA od lutego 2017 r. rozpocznie 
produkcję nowych silników tutaj w Jelczu-Laskowicach o pojemności 1,5 l, one będą 
zastosowane w samochodach hybrydowych, a od roku 2019 wystartuje produkcja zupełnie 
nowego silnika 2 l benzynowego. Jako że TOYOTA będzie jeszcze przez jakiś czas 
produkowała te diesle, które u nas robi ale do samochodów, które już praktycznie są 
wyprzedane jako gwarancja. Natomiast od 2019 r. – tak jak powiedziałem – będzie to silnik 
benzynowy jako że i tendencja światowa i TOYOTY przechodzi na silniki benzynowe i auta 
hybrydowe. 
Ponadto, proszę państwa, jeszcze jedna informacja, że łączy się TOYOTA Motor 
Manufacturing Poland w Wałbrzychu z TOYOTĄ Motor Industries Poland w Jelczu-
Laskowicach. Główna siedziba TOYOTY będzie w Wałbrzychu. TOYOTA póki co w Jelczu-
Laskowicach nie zamierza zwalniać pracowników i nie zamierza przyjmować, również nie 
zamierza inwestować w kubaturę. W tych obiektach, które mają, wymieniają tylko linie 
technologiczne i będzie się – tak jak powiedziałem – odbywała ta produkcja. Mają w sumie 
zainwestować około 650.000.000 zł. 

 Jeszcze informacja, proszę państwa o realizacji inwestycji. I tak, proszę państwa: 
 przekazano teren budowy i rozpoczęto prace budowlane przy kaplicy, przy rozbudowie 

kaplicy na cmentarzu, 
 zakończono roboty, przekazano chodnik i ścieżkę rowerową wzdłuż Oławskiej, 
 trwa realizacja ul. Liliowej o czym żeśmy się już mogli dowiedzieć, 
 jeżeli chodzi o rozbudowę szkoły w Miłoszycach to tak gwoli informacji, przejęto już 

działki od Agencji Nieruchomości Rolnych, wykonano mapę do celów projektowych, 
wysłano zapytanie ofertowe do biur projektowych na projekt. Proszę państwa, o dziwo 
wpłynęło aż 26 ofert. Rozpiętość cenowa od 44.000 do 153.000. Obecnie trwa 
postępowanie weryfikacyjne czy te wszystkie biura projektowały tego typu obiekty, jeżeli 
projektowały to gdzie itd. – takie zapytanie trwa i myślę, że lada moment wybierzemy 
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biuro projektowe. Z resztą dzisiaj w zmianach budżetowych będziemy 120.000 
przeznaczać na projekt. Ile on będzie kosztował jeszcze nie wiem. Tak jak powiedziałem, 
rozpiętość cenowa od 40.000 do 150.000 zł; 

 kolejna informacja, proszę państwa, to jest opracowany już program funkcjonalno-
użytkowy dla sauny przy basenie. Trwają właśnie przygotowania do ogłoszenia 
przetargu, będzie to przetarg w formule zaprojektuj i wybuduj – to mamy też w planie 
budżetu. 

Tyle informacji jeżeli chodzi o działania podejmowane przez Burmistrza między sesjami. 
Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Szponar – proszę bardzo. 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – proszę państwa, między sesjami odbyły się dwa spotkania szefów 

samorządów w sprawie Centrum Edukacyjno-Rewalidacyjnego w Oławie. Jedno spotkanie 
było poświęcone, m.in. kwestii i rozmowom pod kątem odzyskania przez gminy VAT-u  
z dotacji, którą przekazaliśmy na budowę tego Centrum. I drugie spotkanie miało miejsce 
19…  właściwie dotyczyło spotkania wcześniej … odbytego 19 października w Centrum. 
Pozwolicie państwo, że odczytam pismo, które jest wynikiem tego spotkania i wynikiem 
właściwie tych dwóch spotkań, czyli spotkania szefów samorządów i spotkania odbytego 19 
października. Pismo jest skierowane do Zarządu Powiatu Oławskiego, do wiadomości Rady 
Powiatu w Oławie. – cytat – „Z dużym zadowoleniem samorządy gminne powiatu oławskiego 
przyjęły zaproszenie na spotkanie w dniu 19.10.2016 r. poświęcone funkcjonowaniu Centrum 
Edukacyjno-Rehabilitacyjnego z Zespołem Szkół Specjalnych w Oławie. Tym bardziej, że 
spotkanie, o które zabiegały samorządy gminy, miasta Oława, gminy Oława i miasto i gmina 
Jelcz-Laskowice oraz gminy Domaniów wynikało z potrzeby  zapoznania się z propozycjami 
placówki. Mocne było nasze zdziwienie gdy podczas spotkania wysłaliśmy informacje … 
przepraszam, (…), „…  zobrazowanym prezentacją przedstawiającą bardzo ogólnikowe, 
ogólnikową przyszłość, przyszłą działalność Centrum, bez kompleksowo przedstawionego 
schematu organizacyjnego z wyszczególnieniem, np. liczby oddziałów, ich rodzajów, liczebności 
czy też uwzględnienia potrzeb z zakresu wychowania przedszkolnego. Mając na uwadze dobro 
mieszkańców naszych gmin oczekujemy od Starosty i Zarządu Powiatu Oławskiego 
przygotowanie w jak najkrótszym terminie szczegółowej informacji dotyczącej projektu 
organizacyjnego placówki. Wierzymy, że podjęte w najbliższym czasie decyzje poprzedzone 
będą rozmowami na temat racjonalnego wykorzystania pomieszczeń dostępnych w budynku  
z uwzględnieniem potrzeb osób niepełnosprawnych. Mamy także nadzieję, że środki finansowe 
przekazane przez gminy w wysokości ponad połowy wartości zadania będą wykorzystane tak 
aby mogli z nich korzystać uczniowie, wychowankowie niepełnosprawni z różnymi typami 
schorzeń.”  I to pismo podpisane zostały przez wszystkich przedstawicieli gminy 
wchodzących w skład powiatu oławskiego, czyli: Gmina Jelcz-Laskowice, Gmina Oława, 
Miasto i Gmina … Miasto Oława – przepraszam – i Gminę Domaniów. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. W związku z informacjami państwo radni mają pytania. Pan 
radny Skrzydłowski – proszę. 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – dziękuję pani Przewodnicząca. Pytanie mam do pana Burmistrza Piórko, 
bo na ostatniej sesji Rady Miejskiej właśnie w punkcie Informacje Burmistrza powiedział pan 
tak: - cytat – „Szanowni państwo, zostały ustalone jakie działki i w jakiej części zostaną 
wydzielone z działek pana B…go, który zapłacił za podział swoich działek. Gmina zapłaciła za 
podział swoich działek. Zostało to wycenione przez rzeczoznawcę i w sumie  
w rozliczeniu ogólnym łącznie z zakupem, to co mówił pan Burmistrz pod rondo, gmina 
dopłaciła do tego interesu dwieście złotych.”  

 Szanowni państwo, ten sam pan Burmistrz tydzień później odpowiedział mi na interpelację:  
- cytat – „Odpowiadając na pana interpelację złożoną w dniu 30 września 2016 r. na sesji Rady 
Miejskiej w Jelczu-Laskowicach informuję, że Gmina Jelcz-Laskowice dnia 22.09.2016 nabyła za 
cenę 17.579 zł …”. 

 Panie Burmistrzu, chciałbym się dowiedzieć, która informacja jest prawdziwa? Na sesji podał 
pan nam kwotę 200 zł, w interpelacji podał mi pan kwotę 17.000 zł. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Piórko – proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, 200 zł a ileś tysięcy złotych 

to jest za m2 albo za wartość działki. Panu radnemu udzieliłem informacji – nie pamiętam – 
na interpelację. Czy podałem tam metry, czy nie, czy podałem … podałem metry kwadratowe 
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i podałem wartość. Wystarczy wartość podzielić przez metry kwadratowe, mamy na 1 m2 
cenę. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan radny Skrzydłowski – proszę. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – panie Burmistrzu, pan tutaj wyraźnie powiedział, że całość kosztowała 

200 zł – nie za m2. A tu pan napisał 17.000 zł. Panie Burmistrzu, to jest w protokole. 
 
 (…) 
 
 Tak, 200 zł panie Burmistrzu. Odczytać panu całość? 
 
 (…) 
 
 Odczytać panu całość? 
 
 (…) 
 
 Ale odczytać panu całość? 
 
 (…) 
 
 Ale to jest pana wypowiedź. Panie Burmistrzu, to jest z protokołu. Ja nie sugeruję, że pan pije. 

To wytłumaczy mi pan? 17.000 czy 200 zł? 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Burmistrz Piórko – proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, może się przejęzyczyłem – 

tego nie gwarantuję – natomiast nigdy bym nie powiedział, że działka jest warta 200 zł. O 
czym … m2 to tak, ale nie cała działka. To albo pan radny źle usłyszał, albo mu urządzenie 
nagrywające zawiodło. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan Burmistrz Piórko. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – już wiem proszę państwa skąd się wzięło 200 zł. Proszę państwa, 

różnica pomiędzy wartością działek, za które zapłaciła Gmina, a które zapłacił B…ski, Gmina 
dopłaciła B…skiemu 200 zł i stąd jest 200 zł. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa ma jakieś pytania w związku  
z informacją ? Pani radna Bar – proszę. 

Radna Marzena Bar – ja mam pytanie do pana Burmistrza Piórko. Chciałam się dowiedzieć, jeśli przetarg 
jest ogłoszony na 04 listopada to kiedy rozpoczną się prace związane, jak już będziemy 
wiedzieli kto będzie wykonywał ten chodnik? I jakie terminy są w ogóle brane pod uwagę, no 
bo to jednak pora roku jest fatalna jak na takie prace. Tak ja tutaj, że nie narzekam w tej 
chwili, ale chciałabym wiedzieć mniej więcej jaki termin jest realizacji tego chodnika? 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Piórko – proszę bardzo. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, powiedziałem 04 listopad – 

otwarcie ofert. Kiedy przetarg zostanie rozstrzygnięty, na to pytanie państwu nie odpowiem, 
bo jeżeli wszystkie formalne dokumenty będą złożone, wykonawców nie będzie stu, a będzie 
pięciu, sześciu, ze wszystkim formalnymi dokumentami to ten przetarg można rozstrzygnąć 
w ciągu do tygodnia czasu i przygotować umowę. Bo projekt … w ogłoszeniu o przetargu jest  
projekt również umowy, tak że praktycznie rozpoczęłyby się prace jeszcze, przy dobrych 
układach rozpoczęłyby się prace z końcem listopada i jest to realne, że w tym roku możemy 
fizycznie to zrobić. Przy czym, tak jak mówię, to przy dobrych układach. Gdyby czasem coś 
się wydarzyło, trzeba byłoby wezwać oferentów do złożenia wyjaśnień itd., no może się to 
przedłużyć. No niemniej jednak jestem świecie przekonany, że … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ja przepraszam panie Burmistrzu. Proszę państwa, proszę na sesji 
wyciszać telefony – dobrze? – bo potem to przeszkadza. 

 Proszę bardzo, pan Burmistrz Piórko. 
Radna Marzena Bar – jeszcze wracając (…). A co z tym oświetleniem? Czy te lampy będą po zrobieniu 

chodnika montowane, czy w trakcie? Bo tam miało być oświetlenie wzdłuż tego chodnika tak 
samo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Piórko – proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, tak jak już tu czytałem, czy 

informowałem, że jest to przebudowa chodnika wraz z oświetleniem i będzie na całej 



 11
długości zgodnie z przepisami słup od słupa z lampą oświetleniową. Po której stronie będzie 
lampa nie pamiętam, nie umiem na to pytanie odpowiedzieć, trzeba by do projektu zobaczyć. 
Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos? Pani 
radna Dekret – proszę. 

Radna Walentyna Krystyna Dekret – proszę państwa, ja bym chciała po prostu ruszyć w dalszym ciągu 
temat Liliowej i na tym. Panie Burmistrzu, powiedział pan, że były robione plany …  
W Sprawach samorządowych no, ale ja bym prosiła teraz, bo to jest piąty punkt – tak? 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ja bardzo przepraszam. Sekundkę. Panie Burmistrzu … 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – a to przepraszam. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ... czy pan w informacjach mówił na temat ul. Liliowej? 
 
 (…) 
 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – w Sprawach samorządowych. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dobrze, bardzo proszę. Proszę wyłączyć mikrofon. 
 Czy ktoś z państwa jeszcze chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. W takim razie 

przechodzimy do punktu piątego. 

Od. pkt 5 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Sprawy samorządowe. 
 W tym punkcie kto z państwa chciałby zabrać głos ? Pani radna Dekret, Przewodnicząca 

Osiedla Domków Jednorodzinnych – proszę bardzo. 
Przewodnicząca Zarządu Osiedla Domków Jednorodzinnych, radna Walentyna Krystyna Dekret – 

panie Burmistrzu, powiedział pan tutaj przed chwilą po prostu na tym na temat ul. Liliowej, 
że było rozmawiane z przewodniczącymi. Proszę państwa, ul. Liliowa to jest cały właśnie 
gwóźdź naszego, naszych spraw i naszej kłótni, awantury. Ulica Liliowa to nie jest ulica tylko 
to centralnie jest budowany parking i tutaj po prostu jest ogromne zagrożenie. Proszę 
państwa, ja nie ustąpię dopóki ta firma tam będzie pracowała. To jest naszym obowiązkiem  
i wszystkich radnych. Jeżeli jest ulica to ja rozumiem na lewo jest parking, na prawo jest ciąg 
chodnika. A na prawo u nas na ul. Liliowej po prostu będzie chodnik przerywany parkingami. 
Jak inaczej tę ulicę nazwać? Ja cały czas, kiedy od dwa tysiące, w 2013, czternastym, 
piętnastym, szesnastym i teraz siedemnastym składałam wnioski do budżetu gminy  
o bezpieczną drogę do szkoły. Proszę państwa, to nie jest pani Dekret problem, tak naprawdę 
to jest problem naszej dyrekcji Szkoły nr 2. Nie ma pani Dyrektor Skierskiej. Ja byłam u pani 
Dyrektor, prosiłam pana radnego Krzysztofa Skrzydłowskiego żeby poszedł, żebyśmy się po 
prostu integrowali. I tak samo właśnie chciałam ruszyć temat na komisji. To nie jest mój 
problem i pana Krzysztofa czy pana Sierpińskiego, to jest nasz wszystkich problem:  
ul. Piastowskiej, Hirszfelda, a przede wszystkim pani Dyrektor Skierskiej, Szkoły nr 2.  
I chciałam … Nie ma pani Dyrektor, ale są inni nauczyciele i dyrektorzy. Ja bym się chciała tak 
po prostu zapytać co pani Dyrektor Skierska zrobiła w tej sprawie? Tu nie jest potrzebna 
awantura, krzyk i opisywanie się po gazetach. Ja prosiłam, ja jestem radną dwa lata i dwa lata 
temat ten wałkuję. Co jest parking, ulica parkingowa, to jest parking. Proszę państwa, ja 
naprawdę nie przyszłam tutaj robić awantury tylko dbam o bezpieczeństwo naszych dzieci, 
to nie są wszystkie moje dzieci. Ale to jest pani Przewodniczącej Bejdy obowiązek, pana 
Krzysia Woźniaka radnego. I co pan, panie Woźniak, tak pan mi obiecywał będziemy 
pracować, współpracować, wyczulali nas mieszkańcy, prosili … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pani radna proszę zmierzać do końca swojej wypowiedzi. 
Przewodnicząca Zarządu Osiedla Domków Jednorodzinnych, radna Walentyna Krystyna Dekret – 

pani Przewodnicząca, ja proszę o polemikę i wreszcie skończą się nasze problemy. Ja już nie 
raz na tej sesji prosiłam żebyśmy wiele tematów przedyskutowali jedną sesję i będzie 
spokojnie. Proszę mi się dać wypowiedzieć. Rozumiem, że mam po prostu dalej mówić na 
tym. Proszę państwa i państwo radni, to co zaistniało na naszej komisji 13 września to jest 
po prostu skandaliczne. Ja złożyłam wniosek. Przede wszystkim chciałam powiedzieć, że nie 
jest to tak jak pan Babski przedstawił. Tak naprawdę dużo się robi, za tamtej kadencji się 
robiło i teraz się robi. Przede wszystkim to chwaliłam nasz Plac Wrzosowy i powiedziałam, 
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że jest mała namiastka już pracy, fitness jest tylko brakuje kosza i przeszłam do następnego 
tematu ul. Liliowej, gdzie zwróciłam się do państwa radnych i powiedziałam państwo radni, 
proszę po prostu mnie poprzeć, ja składam o naniesienie korekty. I tutaj pan Babski nie 
wytrzymał, puściły, po prostu puściły go nerwy i zrobił taką karczmarną awanturę, ja jeszcze 
nie widziałam człowieka w takim amoku.  

 Pani Przewodnicząca, wyjaśnijmy sobie temat, bo ja nie przyszłam radnych nękać i przede 
wszystkim ja tu już kończę. Ale chciałam powiedzieć też taką, wrócić do tego tematu. Ja 
zostałam za te same słowa odwołana „zamknij się” kiedy powiedziałam do pana 
Wiceprzewodniczącego Krzysztofa Woźniaka, bo też na komisji po prostu cały czas 
przeszkadzał. 

 No i proszę teraz mi wytłumaczyć gdzie jest sens naszego sporu skoro ja za te same słowa … 
ja słowo, zostałam odwołana, a tutaj była taka awantura, że no po prostu to przeszło ludzkie 
pojęcie. Przede wszystkim pan Babski, to i mało tego, on powinien mnie wspierać, jest 
nauczycielem, jest kuratorem sądowym, jest radnym i gdzie tutaj jest strona moralna pana 
Babskiego? W czym tutaj problem wystąpił? Problem będzie. Jeżeli jakiekolwiek dziecko 
zginie czy będzie potrącone, czy zostanie kaleką to ja wtedy wszystkim państwu powiem:  
a nie mówiłam? 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. 
Przewodnicząca Zarządu Osiedla Domków Jednorodzinnych, radna Walentyna Krystyna Dekret – 

dziękuję. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – czy ktoś z państwa chciałby … Pan Burmistrz Piórko – proszę bardzo. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Szanowni państwo, w sprawie ul. Liliowej. Jaki jest stan ul. Liliowej, 

czy był, wszyscy dobrze widzieliśmy: dziury, błoto, kałuże, byle jakie zatoki parkingowe, zero 
chodnika – było dobrze. Jeżeli się teraz robi, zrobiło się dobry nowy projekt, uzgodniło się  
z wszystkimi zainteresowanymi. Nie mówię, że uzgadniałem z dyrektorem szkoły, bo 
dyrektor szkoły jest od kierowania szkołą i nauczania. Inżynier budowlany i drogowy jest od 
projektowania i robienia dróg. Inżynier od statków kosmicznych jest od wysyłania w kosmos 
czegoś. I każdy powinien robić to, co umie. I jeżeli ktoś, projektant z uprawnieniami zrobił 
projekt, wydane … na podstawie projektu zostało wydane pozwolenie na budowę i jest 
prawomocne. Strony tej inwestycji w postępowaniu administracyjnym nie wniosły 
odwołania, czyli parametry projektu i parametry wykonanej drogi są zachowane. A ktoś kto 
ma jakieś mgliste pojęcie o drogach, o robocie itd., zaczyna sobie uzurpować do poprawiania 
wszystkich łącznie księdza w to mieszając, że jest źle. Proszę państwa, dajmy tym, co się na 
tym znają, zrobić. Skończmy ulicę i zobaczmy co się dzieje. Dzisiaj jest źle, a wręcz bardzo źle 
– nie róbmy, bo to się nie podoba, tamto się nie podoba. Ja jestem w ogóle zdziwiony i tak już 
powiedziałem na początku, że do radnych trafiają jakieś pisma, a do Burmistrza nie, że pani 
radna tam nie mieszka w sąsiedztwie roboty i się tym interesuje, a ci, którzy tam mieszkają 
jakoś się nie interesują. Ci, którzy na początku, zanim ja przekazałem informację do 
wiadomości publicznej, że projektujemy przebudowę ul. Liliowej, rzeczywiście kilka, 
kilkanaście osób się  zgłosiło. Przedyskutowaliśmy, ustaliliśmy. Ba, był nawet teraz pan, 
który jest inwalidą i w projekcie były zatoki parkingowe nie w tym miejscu, przyszedł czy 
można to zmienić. Tak, miejsca postojowe dla inwalidów można przesunąć, bo to jest zmiana 
nieistotna. Natomiast robienie czegokolwiek inaczej są to zmiany istotne, wymaga zmiany 
projektu, zmiany pozwolenia na budowę, przerwania robót. I zamiast robić to, skończyć do 
końca tego roku, to my będziemy się bawić, bić pianę i będziemy robili pięć lat. I spotkamy 
się w przyszłym roku, i będziemy psioczyć, że nie potrafimy kawałka drogi zrobić  
w terminie. Ja chciałbym żebyśmy na to zwrócili uwagę, bo dzisiaj dyskutowanie a nam się 
zdaje, a nam się wydaje, a są to nasze dzieci. Tak, to są wasze dzieci. Robimy to dla naszych 
mieszkańców. Oczywiście, powiedziałem, ze jest, będą utrudnienia – w każdej jednej 
inwestycji będą. Ale jak to skończymy te utrudnienia przestaną być, droga nie będzie otwarta 
na przestrzał itd., spełnia parametry i tylko chciałbym tego przestrzegać. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Po raz drugi udzielam głosu pani radnej Dekret – 
proszę. 

Przewodnicząca Zarządu Osiedla Domków Jednorodzinnych, radna Walentyna Krystyna Dekret – 
panie Burmistrzu, ja jeszcze raz w tym miejscu chcę zaznaczyć. Teraz pan jest bardzo mocno 
podekscytowany, ale jeżeli się coś stanie kto będzie odpowiadał? Starostwo? Pan Drożdżal? 
Czy będzie odpowiadać szkoła, bo wypadek się stał w drodze do szkoły. Panie Burmistrzu, 
pan opowiada bzdety. W tej chwili pan jest tak podekscytowany, że pan wychodzi z siebie. To 
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nie to, że nam przeszkadza, że jest droga robiona, chodzi o to żeby po prostu z prawej strony 
był chodnik ciągły i to jest bezpieczna droga do szkoły panie Burmistrzu. Ten kto to 
projektował – ja nie będę wnikać, bo ja wiem. Bo ja wiem, jeździłam do Starostwa. Nie 
chciałabym z tymi ludźmi wchodzić w konflikt, ale moim obowiązkiem, naszym, pana, 
wszystkich radnych to jest bezpieczna droga do szkoły, na lewo jest parking, na prawo 
chodnik i ruch, chodnik w ciągu linii. Już się w tej chwili zdenerwowałam, już nie będę więcej 
się powtarzać. I niech się pan zastanowi co pan mówi na temat ul. Liliowej. Dziękuję. 

  Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa chciałby zabrać głos w tym 
punkcie? Pan Sierpiński się wcześniej zgłaszał. Czy to jest aktualne, czy nie? 

 
 (…) 
 
 To proszę uprzejmie. Proszę o mikrofon, proszę włączyć mikrofon. 
 
 (…) 
 
 Nie, nie, bo to się nagrywa. 
Przewodniczący Zarządu Osiedla Metalowców Ryszard Sierpiński – Ryszard Sierpiński Przewodniczący 

Zarządu Osiedla. 
 Teraz dobrze? Ryszard Sierpiński Przewodniczący Zarządu Osiedla Metalowców. Ja chciałem 

się odnieść do tego, co wcześniej mówił pan Piórko jeśli chodzi o ustalanie, czy uzgadnianie 
planu przebudowy ul. Liliowej, to tutaj niestety muszą sprostować, ja zostałem zapoznany  
z tym jak to ma wyglądać, nic nie było uzgadniane. W rozmowie z panem Burmistrzem padło 
stwierdzenie, że jeżeli będziemy mieli jakieś uwagi to możemy je zgłaszać w trakcie 
wykonywania remontu. I teraz, jeżeli chodzi o remont drogi Liliowej. Chodzi o to,  
że w trakcie przebudowy ul. Liliowej nie jest przewidziany chodnik dla pieszych, 
przynajmniej nie na całej długości ul. Liliowej. Temat tak naprawdę nie dotyczy tylko  
i wyłącznie Osiedla Metalowców, ale dotyczy też Osiedla Ludwika Hirszfelda, dotyczy Osiedla 
Piastowskiego dlatego, że ul. Liliowa jest drogą, którą poruszają się dzieci ze Szkoły nr 2  
i z gimnazjum w kierunku, no z tych osiedli – tak? Dodatkowo jest Przedszkole Niepubliczne 
„Entliczek” gdzie tam też są dzieci. I po konsultacjach pomiędzy zarządami my 
przygotowaliśmy wniosek, ten wniosek jeszcze do państwa nie dotarł, ale zostanie 
dostarczony. Wniosek będzie podpisany przez czterech przewodniczących zarządu osiedli. 
Właśnie i on dotyczy głównie, i przede wszystkim tego żeby jednak uwzględnić chodnik na 
ul. Liliowej, po której, po którym dzieci będą mogły się poruszać. 

 Wprowadzenie strefy ruchu, to co mi powiedział panie Burmistrzu na spotkaniu, nie 
rozwiązuje problemu, bo strefa ruchu ogranicza, jak sama nazwa mówi, ruch, czy narzuca 
kierowcom różnego rodzaju obostrzenia na drodze, na której ta strefa ruchu występuje. Ale 
jeżeli tam są zatoczki parkingowe, miejsca to równie dobrze może dojść do wypadku  
w momencie kiedy samochód wyjeżdża z miejsca parkingowego. I jeżeli ktokolwiek coś może 
na ten temat mówić to akurat ja, bo ja często na ul. Liliowej parkowałem i akurat tak pracuję, 
że o różnych porach wyjeżdżam do pracy i często się zdarza, że musiałem wyjeżdżać wtedy 
kiedy było największe natężenie ruchu, kiedy dzieci wracały ze szkoły. I wyjechanie  
z miejsca parkingowego nieraz zajmuje dziesięć minut. Jest bardzo łatwo potrącić dziecko, 
trzeba mieć oczy wkoło głowy, jak to się potocznie mówi. I dlatego my uważamy, że ten 
chodnik powinien powstać. Zdajemy sobie sprawę, że inwestycja jest w toku. Ale pomimo 
tego uważamy, że chodnik powinien być. Nie czekajmy aż coś się stanie tylko zareagujmy 
wcześniej. I to jest wszystko co chciałem powiedzieć. Dziękuję. 

 Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo dziękuję. Czy w punkcie Sprawy samorządowe ktoś jeszcze  
z państwa chciałby zabrać głos? Panu radnemu udzielę głosu w następnym punkcie. 

 Proszę państwa, czy ktoś jeszcze … Pani radna Dekret zabierała głos już dwukrotnie. Czy ktoś 
z państwa jeszcze chciałby zabrać głos? 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – pani Przewodnicząca, ja przepraszam, ale … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – nie widzę. Przechodzimy do punktu kolejnego. 
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Od. pkt 6 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – punkt szósty: Interpelacje i zapytania. 
 Pan radny Krzysztof Skrzydłowski – proszę bardzo. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – pani Przewodnicząca, tylko tak na początku, no sama dzisiaj pani się 

powoływała na Statut, kazała sobie go odświeżyć. W takim układzie … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – wie pan co? Ja nie rozumiem co pan mówi. Jak by pan był jeszcze raz 

uprzejmy powtórzyć. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – pani Przewodnicząca, w dniu dzisiejszym pani powoływała się na Statut  

i mówiła do radnych ażeby sobie go odświeżyli, więc proszę też sobie odświeżyć, bo w 
Sprawach samorządowych również radnym przysługuje prawo głosu. Ale dobrze, 
przechodząc do sprawy. Chodzi, Szanowni państwo, w dalszym ciągu o ul. Liliową. 
Niejednokrotnie, panie Burmistrzu, pan tutaj nam zarzucał, że bijemy pianę. Tak więc 
przeprowadziłem sobie analizę. Panie Burmistrzu, do Szkoły nr 2 uczęszcza około 1000 
dzieci. 60% tych dzieci to dzieci z Osiedla Komunalnego, z Hirszfelda i z tych stron, którzy 
przemieszczają się ul. Liliową w stronę szkoły. Panie Burmistrzu, czyli 60% to jest około 600 
dzieci. 600 dzieci. Dziecko musi pójść do szkoły i wrócić, to jest 1200 przejść samych dzieci 
ze Szkoły nr 2 tą drogą. Panie Burmistrzu, pan jest kierowcą, ja jestem kierowcą, większość  
z nas jest kierowcami. Przychodzi zima, zamarznięte wszystkie szyby, samochód stoi na 
parkingu – prawda? – pan wchodzi i cofa. Czy widzi pan dziecko? Zapewne nie. A tych dzieci 
naprawdę dużo przechodzi.  

 Kolejna sprawa. Pani Przewodnicząca mogłaby pani o spokój. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, bardzo proszę dać się wypowiedzieć panu radnemu. 

Proszę bardzo. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – kolejnym, panie Burmistrzu, kolejnym … Panie Burmistrzu, ja mówię do 

pana. Mówię do pana. Dziękuję. 
 Kolejnym, panie Burmistrzu faktem, parking pod Szkołą nr 2. Niejednokrotnie dochodziło do 

takiej sytuacji kiedy auto cofało z parkingu i przewracało dzieci na ziemię. I tutaj są 
nauczyciele. Myślę, że pani Iwona Płaczek to potwierdzi myślę, że pan Wróblewski to 
potwierdzi Wicedyrektor Szkoły, pan Stachnio, który naucza w tej szkole. Niejednokrotnie 
dochodziło do takich sytuacji. Więc, zakładając hipotetycznie, takie same sytuacje będą przy 
ul. Liliowej. Szanowny panie Burmistrzu, naprawdę bezpieczeństwo dzieci jest 
najważniejsze. Ja zdaję sobie sprawę, że pan jest biegły w sprawach budowlanych, ale panie 
Burmistrzu, pan Piórko nie jest najmądrzejszy w Jelczu-Laskowicach i naprawdę proszę 
zasugerować się głosem mieszkańców. Ma pan tu cztery rady osiedla podpisane, to jest 
naprawdę szeroka rzesza ludzi. Pan mówi, że konsultował pan się z zainteresowanymi 
osobami, ale powiedział pan, że nie konsultował się pan z dyrektorem szkoły. Nie 
konsultował się pan z panem Sierpińskim, nie konsultował się pan z radą Osiedla Domków,  
z radą Osiedla Hirszfelda. W takim układzie, które to były te zainteresowane osoby? Z panem 
Burmistrzem Szponarem we dwójkę się konsultowaliście? No panie Burmistrzu, no.  
Z dyrektorem żłobka się pan … 

 
 (…) 
 
 No, no to, to dobrze, to dobrze. 
 No Szanowni państwo, naprawdę pójdźmy po rozum do głowy, zróbmy to ponad podziałami, 

ja apeluję. Pani, panie, pan jest … Jest tutaj na sali pan policjant, pan Bargiel, który też 
prosiłbym żeby zabrał głos w tej sprawie, bo naprawdę strefa ruchu nie rozwiązuje 
problemu. Szanowni państwo, pójdźmy, np.  na ul. Hirszfelda jest strefa ruchu, pieszy ma 
pierwszeństwo. Idźmy środkiem drogi, to zobaczymy jak kierowca na nas zareaguje. My 
mamy pierwszeństwo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny Skrzydłowski, proszę żeby pan sformułował swoją 
interpelację. 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – moja interpelacja brzmi, Szanowny panie Burmistrzu, ja wnoszę o to,  
o zmianę planu, zatrzymanie tego, bo naprawdę nie chciałbym żeby doszło do tego żeby 
powstały jakieś protesty na tej ulicy, bo tak się to – panie Burmistrzu -  skończy. Naprawdę 
tam, to nie jest wymysł pani Dekret, pana Sierpińskiego czy Skrzydłowskiego, czy Stachnia, 
jest naprawdę wiele ludzi zaniepokojonych tą sytuacją. 
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 Proszę mi powiedzieć ile pan potrzebuje podpisów mieszkańców ażeby zmienić ten plan? Ja 

panu przyniosę podpisy, proszę powiedzieć ile. Dziękuję. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan Burmistrz Piórko. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, pan radny Skrzydłowski 

powołuje się, że jest kierowcą itd. Ja też jestem kierowcą. Jakby poczytał przepisy o ruchu 
drogowym, to się nazywa Kodeks drogowy i tam jest napisane co w zimie kierowca ma 
zrobić. Po pierwsze, ba, bezpieczeństwo – cały czas pan radny mówi o bezpieczeństwie  
i podkreśla, że strefa zamieszkania tam jest. I teraz, jak poczytamy Kodeks ruchu drogowego, 
który mówi: pieszy ma bezwzględne pierwszeństwo na jezdni. I kierowca, który będzie 
widział, że jest chodnik na całości, a jak dziecko wejdzie na jezdnię nie ma tam prawa być,  
a strefa zamieszkania – tam ma być dziecko. Więc po to jest wymyślona strefa zamieszkania, 
po to jest zapis, że jest bezwzględne pierwszeństwo pieszego i teraz stawianie czegokolwiek 
innego w takim miejscu jest niemożliwe. Ba, z której strony ma być  chodnik? Czy teraz 
dziecko nie może iść od strony zatok parkingowych, od strony bloków spółdzielczych? No 
proszę państwa, trochę konsekwencji. Będzie bardziej niebezpieczne gdy porobimy jakieś 
tam chodniki i teraz zmuśmy dzieci do chodzenia chodnikami – nie ma takiego prawa, bo w 
strefie … Panie radny, słyszał pan co powiedziałem? Kodeks ruchu drogowego trzeba 
przeczytać najlepiej ze zrozumieniem. I tutaj, jeżeli zrobimy chodnik, to podajemy kierowcy 
informację, że dzieci mają chodzić po chodniku. A jak te dzieci po chodniku 
przeprowadzimy? Za ucho? Nie. Dlatego jest strefa zamieszkania, jest strefa zamieszkania  
i pieszy ma bezwzględne  pierwszeństwo – tak mówi Kodeks ruchu drogowego proszę 
państwa i tego się trzymajmy. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Stachnio, potem jeszcze raz pan Sierpiński 
– proszę. 

Radny Ireneusz Stachnio – panie Burmistrzu to, co pan powiedział, to naprawdę jest, no można 
powiedzieć, zabawne. Bo mówimy o bezpieczeństwie dzieci, małych osób, które 
niejednokrotnie są nieodpowiedzialne. No dziecko nie ma takiej świadomości, nie ma takiego 
doświadczenia jak osoba dorosła i w każdej chwili może wtargnąć na drogę bądź wykonać 
jakiś ruch, który no może skończyć się utratą zdrowia. Panu tylko powiem taką rzecz, że 
nawet jak już tam były, była ta strefa zamieszkania, strefa ograniczonego ruchu, to jest 20 
km/h … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny, ja mam prośbę. To samo co mówiłam do pana radnego 
Skrzydłowskiego, proszę żeby pan sformułował … 

Radny Ireneusz Stachnio – ale pani Przewodnicząca … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – … interpelację … 
Radny Ireneusz Stachnio – … proszę mi nie przeszkadzać … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bo państwo opowiadacie długo, a nie ma wniosku z tego.  
 
 (…) 
 
 Pan radny Skrzydłowski sprecyzował swoją interpelację, o to samo proszę pana. 
Radny Ireneusz Stachnio – ja za chwilę sprecyzuję swoją interpelację, natomiast chciałbym chwilę czasu 

poświęcić na uzasadnienie swojej interpelacji. 
 Pani Przewodnicząca, pani się nie tak dawno powoływała na zachowania, na znajomość 

Statutu, proszę nam w sposób kulturalny nie przerywać. My wyrażamy swoje opinie, 
wyrażamy opinie merytorycznie, wyrażamy opinie mieszkańców. Na komisjach nie mamy 
takiego prawa, ponieważ tam jest wręcz dyktatorskie nie i koniec, nie udzielam głosu albo 
odbieram panu głos. I, ponieważ na sesji takich zachowań pewnie, no pewnie by nie było 
takich zachowań, ponieważ jest większa ilość radnych, są goście, sesja jest nagrywana. Więc 
proszę nam umożliwić głos. 

 Ja zmierzam do jednej rzeczy - skrócę tę swoją wypowiedź – bo chciałem zaznaczyć jedną, 
zwrócić uwagę na jedną kluczową rzecz, tam będą, znaczy chodzą dzieci do szkoły i to nie 
jest dwójka, trójka dzieci, to jest kilkaset dzieci dziennie. W jedną i w drugą stronę daje 
ponad 1000 powiedzmy przemarszów. Pan Burmistrz przed chwilą powiedział, że droga na 
ul. Liliowej będzie otwarta na całej przestrzeni co wzmoży jeszcze ruch. Otwarcie takiej drogi 
– no pan Burmistrz tak powiedział, ja nie wiem. 

 
 (…) 
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 Na przestrzał, dokładnie tak, będzie otwarta na przestrzał. Na przestrzał, czyli te betonowe 

bariery, które wcześniej ograniczały od ulicy z drugiej strony … No panie Burmistrzu, ja nie 
gadam, ja mówię. Pana slangiem to wie pan gdzie można się wypowiadać. Więc pan – cytuję – 
powiedział, że droga na ul. Liliowej będzie otwarta na przestrzał. jeśli jest otwarta na 
przestrzał, a pan to mówi, to znaczy, że samochody będą jeździć w jedną i drugą stronę, albo 
przynajmniej ruch jednokierunkowy będzie co jeszcze bardziej będzie zagrażać 
bezpieczeństwu dzieci. 

 Panie Burmistrzu, chodzi o jedną rzecz, pan się powołuje na przepisy, pan się powołuje na 
różne rzeczy, chodzi o jedną bezpieczeństwo dzieci. Jeśli pan  w tej chwili uważa, że pan się 
pomylił to proszę zwracać uwagę na słowa, ponieważ informacje przekazywane przez pana 
są informacjami, które bierzemy na serio. Tak samo jak było przed chwilą z tą kwotą, ze 
sprzedażą działki pana B…kiego … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny, czy może pan sformułować swoją interpelację? 
Radny Ireneusz Stachnio – proszę panie Burmistrzu odpowiedzieć czy droga będzie otwarta na przestrzał, 

czy nie? I czy, bo wielokrotnie to się pojawiało także na komisjach, drugie pytanie, czy także 
nie będzie … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, proszę o spokój. 
Radny Ireneusz Stachnio – czy będą, czy będzie otwarte także przejazdy na drogi prostopadłe od strony 

domków jednorodzinnych? Proszę o odpowiedź. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan Burmistrz Piórko. Proszę państwa, bardzo proszę 

państwa o spokój. Jesteśmy w punkcie Interpelacje i zapytania. Proszę państwa, ja widzę 
podniesione dłonie i w kolejności udzielam głosu w ten sposób: pan Burmistrz Piórko, 
następnie się zgłaszał pan Sierpiński po raz drugi, po raz drugi pan radny Skrzydłowski  
i pani radna Czernik, i pani radna Kamińska. Proszę uprzejmie. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, dementuję, jeżeli ktoś źle 
zrozumiał, na pewno ul. Liliowa będzie zamknięta, tak jak jest dzisiaj, od strony Bożka, na 
pewno będzie zamknięta – to jest jedno.  

 Drugie. Informacja – nie będzie przejazdu z ul. Liliowej na ul. Różaną i ul. Fiołkową. Takich 
przejazdów nie – są dwa – takich przejazdów nie będzie – to jest kolejny temat. 

 Będzie takie usprawnienie, że zaraz za przedszkolem, jak są projektowane wjazdy, bo kiedyś 
Prezes Spółdzielni przymierzał się do parkingu, nie wiem, ten parking będzie, nie będzie,  
w każdym bądź razie w projekcie są wjazdy, tam będzie takie rondko żeby ułatwić 
mieszkańcom, którzy  przyjeżdżają, przywożą dzieci do przedszkola żeby nie musiały cofać, 
tylko zawracać na tym rondku, żeby maksymalnie to bezpieczeństwo zachować proszę 
państwa. I naprawdę standardy są tak zrobione żeby tego bezpieczeństwa było jak najwięcej. 
I tu, proszę państwa, któryś z radnych mówił, że na parkingu przy szkole był nieszczęśliwy 
wypadek. Niejeden, zgoda. Proszę państwa, to znaczy, że co? Albo nie jeździmy 
samochodami, albo nie budujemy parkingów, albo dzieci prowadzimy na smyczy. Proszę 
państwa, oby jak najmniej było wypadków i czego wszyscy sobie życzymy. No niestety tak to 
jest, że są. I tu powinniśmy my i szkoła, i my, i rodzice powinniśmy właśnie tłumaczyć 
dzieciom, pokazywać dzieciom jak należy się bezpiecznie zachowywać proszę państwa. Tego 
się nie uniknie, takie jest życie proszę państwa. I tutaj, proszę mi wierzyć, że zależy mi na 
tym żeby to bezpieczeństwo było maksymalne, bo oczywiście musi być droga, muszą być 
miejsca parkingowe proszę państwa. Powiem państwu tylko jedno, że na pewno po 
przebudowie tej ulicy bezpieczeństwo będzie znacznie lepsze niż jest dzisiaj i co do tego nie 
ma najmniejszej wątpliwości. I powiem państwu jeszcze jedną prawdę, że żebyśmy się jak 
starali wypadków nie unikniemy. Oby ich było jak najmniej, jak najmniej strasznych, ale takie 
jest życie. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan Ryszard Sierpiński, jeszcze raz oddaję panu głos. Do 
mikrofonu poproszę. 

Przewodniczący Zarządu Osiedla Metalowców Ryszard Sierpiński – ja tylko chciałem powiedzieć, 
powtórzyć, strefa ruchu, czy strefa zamieszkania nie zapewnia bezpieczeństwa pieszym. Po 
to się robi chodniki żeby po nich chodzić. Sam pan powiedział, że dzieci trzeba nauczyć – 
przed chwilą – tak? Po to są szkoły, że jeżeli ten chodnik powstanie, są lekcje wychowawcze 
w szkołach – tak? – gdzie nauczyciele mogą po prostu dzieciom przekazać informacje jak 
mają się poruszać. W tej chwili, znaczy w tej chwili nie, ale do momentu rozpoczęcia 
inwestycji dzieci poruszały się środkiem jezdni i wychodzi na to, że po zakończeniu 
inwestycji dalej będzie to wyglądało tak samo. Jedyne o co nam chodzi żeby nie było tego 
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sytuacji takiej, że dzieci będą środkiem jezdni się poruszały. Po to jest, będzie złożony 
wniosek i jest prośba o to żeby jednak uwzględnić chodnik na całej długości ul. Liliowej. To 
nie jest nie wiadomo jaki koszt, nie jest, nie wymaga to też nie wiadomo jakich zmiany 
planów i to tyle. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję uprzejmie. Pan radny Skrzydłowski – proszę. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – dziękuję pani Przewodnicząca. Szanowni państwo, panowie 

Burmistrzowie, panie Burmistrzu, powiedział pan, że powinniśmy dawać przykład dzieciom. 
No właśnie o to chodzi, że proszę państwa mnie, np. w domu  zawsze uczono, że powinienem 
chodzić chodnikiem i przechodzić przez pasy – prawda? Jeżeli taki chodnik tam by był 
przypuszczam, że każde jedno dziecko szło by tym chodnikiem, bo tak w domu rodzice uczą. 

 Kolejna sprawa. Panie Burmistrzu, pan mówi, że gdyby był chodnik to dzieci i tak chodziłyby 
ulicą. No to w takim układzie, nie wiem, po co my robimy chodniki w mieście? No po co nam 
chodnik nad staw nowy przecież ludzie chodzą i tak ulicą, a nie chodnikiem – prawda?  

 Panie Burmistrzu, naprawdę prosimy pana niech pan zmieni tę decyzję. To jest chodnik, 
który będzie na rękę każdemu. Ja nie wiem dlaczego, skąd w panu tyle upartości à propos 
tego, no bo widzi pan, że naprawdę większość osób … Ale panie Burmistrzu Szponar, ja teraz 
mówię, a pan przerywa. Troszeczkę kultury poproszę dobrze? 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny, ale ja bym prosiła dalej o sformułowanie interpelacji … 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – ja rozumiem, tylko Burmistrz, tylko … Ale to proszę zwrócić uwagę panu 

Burmistrzowi … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – państwo opowiadacie to co my wszyscy wiemy. Jeżeli macie 

konkretne wnioski to je sformułujcie w tej chwili. Już z pana strony takie postulaty padły, 
bardzo proszę, jeżeli jest jeszcze dodatkowy to proszę bardzo. 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – jeszcze raz proszę o odpowiedź na moje pytanie panie Burmistrzu Piórko 
ile podpisów panu potrzeba mieszkańców Jelcza-Laskowic ażeby jednak pan zmienił 
decyzję? Ile pana jeden głos jest warty głosów mieszkańców Jelcza-Laskowic? Proszę o 
odpowiedź. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz myślę, że nie odpowie na to pytanie. 
Pani radna Czernik – proszę bardzo. 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – panie Burmistrz, ale poproszę o odpowiedź. 
 Panie Burmistrzu, odpowie mi pan na pytanie? Bo złożyłem interpelację. Ile podpisów? 

Prosiłbym. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, to nie są żarty i jeżeli chcecie składać interpelację to 

ją składajcie w rozsądny sposób. Pan Burmistrz Piórko – proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, jesteśmy w punkcie 

Interpelacje i zapytania, odpowiadam tylko na interpelacje i zapytania. A to czy podpisy – 
akurat nie są przedmiotem interpelacji. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pani radna Czernik – proszę uprzejmie. 
Radna Aleksandra Czernik – pani Przewodnicząca, jeżeli uzna pani, że mówię nie w tym punkcie,  

w którym powinnam, a może tak się zdarzyć, proszę o zabranie mi głosu. 
 Szanowni państwo, pan Skrzydłowski mówi o dobrym wychowaniu czego nauczył się  

w domu, pani Dekret również. Proszę państwa, z tego miejsca w tej chwili, w obecności 
państwa wszystkich chciałam powiedzieć, że takiego zachowania jakie przed chwilą miało 
miejsce nie życzę sobie. Mianowicie, nie życzę sobie żeby pani Dekret, która powołuje się na 
to, że na kulturę, na dbanie o dzieci, a ja mogłabym być w tej chwili pani Dekret dzieckiem, 
nie życzę sobie żeby publicznie pokazywała mi, że pukam się w głowę … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa … 
Radna Aleksandra Czernik – … żebym puknęła się w głowę … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, nie wiedziałam do czego zmierza pani radna.  

W Wolnych wnioskach.   
 Jest punkt Interpelacje i zapytanie. Pani radna Kamińska – proszę bardzo. 
Radna Joanna Kamińska – Szanowni państwo, ja nie wiem czy ja dobrze zrozumiałam, bo … znaczy 

rozumiem, że wniosek ten, o którym mówił pan Skrzydłowski, przewodniczących rady 
osiedla nie dotarł jeszcze do pana Burmistrza? 

 Tutaj pan Sierpiński mówi o tym, że ten wniosek zostanie złożony. W związku z tym ja 
uważam tę dyskusję za zbędną w tej chwili, bo polemika państwa polega na tym, że racja 
musi być po waszej stronie. W związku z tym składam wniosek o zamknięcie dyskusji. 
Dziękuję. 
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Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – w tym temacie. Proszę państwa, kto z państwa radnych jest za 

wnioskiem o zamknięcie dyskusji na temat ul. Liliowej proszę o podniesienie ręki: 
 
 za   -           16 
 przeciw  - 3 
 wstrzymało się - 1 
 - wniosek został przyjęty – 
 
 Jesteśmy w punkcie Interpelacje i zapytania. Pani radna Kamińska – proszę bardzo. 
Radna Joanna Kamińska – pani Przewodnicząca, ja tylko chciałam uzupełnić tę swoją poprzednią 

odpowiedź – jeśli mogę. Bo usłyszałam z sali – to tylko kwestia uzupełnienia – usłyszałam z 
sali słowa: dobrze, czy szkoda, że w Wójcicach. Ja nie wiem kto to powiedział. W każdym 
bądź razie ja chcę uzupełnić, że ja nie jestem przeciwko temu chodnikowi tylko dzisiaj ta 
dyskusja jest po prostu zbędna, bo pan Burmistrz nie dostał wniosku mieszkańców, nie 
dostał … My nie, tak naprawdę nie znamy treści tego pisma, dlatego ja poprosiłam  
o zakończenie tej dyskusji. A czy w Wójcicach będzie, czy nie będzie – zobaczymy. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Stachnio się zgłaszał po raz drugi. Oddaję 
panu głos w tym punkcie – proszę bardzo. 

Radny Ireneusz Stachnio – mam pytanie do pana Burmistrza w sprawie informacji, która się pojawiła 
ostatnio, a dotyczy różnych składowisk odpadów w naszej gminie, ponieważ mieszkańcy są 
zaniepokojeni, są różne pogłoski – chciałbym żeby pan Burmistrz zdementował albo 
potwierdził czy w dwóch miejscach, pierwsze miejsce to jest okolice, sąsiedztwo Miłoszyc,  
a drugie miejsce to są gdzieś okolice – nie wiem – Brzezinki, Grędzina, bo jakby mieszkańcy 
wskazują różne lokalizacje. Są firmy, które zajmują się, m.in. składowaniem, 
magazynowaniem bądź przetwarzaniem odpadów. Czy do Gminy wpłynęły oferty bądź 
wnioski o uzgodnienia techniczne związane z tym, co według przepisów jest określane jako 
składowanie, magazynowanie odpadów bądź instalacja, bądź wykonanie instalacji 
przetwarzających odpady? Są dwa miejsca, mieszkańcy mówią o dwóch miejscach. To jest na 
forach, można sobie to poczytać, mieszkańcy są zaniepokojeni. Chciałbym aby pan Burmistrz 
jednoznacznie powiedział czy są firmy, które … może oprócz tych miejsc jeszcze inne są 
miejsca. Czy są firmy, które w naszej gminie chcą składować, magazynować odpady bądź 
przetwarzać je, czy taką wiedzę pan Burmistrz posiada? 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Piórko. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, jeżeli chodzi o Miłoszyce 

gdzieś tam taka pogłoska czy informacja w internecie się pojawia, oficjalnie Burmistrz nie ma 
żadnych informacji na temat. Jeżeli natomiast chodzi o okolice tu Grędziny, Brzezinek to 
rzeczywiście został złożony wniosek o wydanie decyzji o środowiskowych 
uwarunkowaniach dla zakładu produkującego nawozy prawdopodobnie organiczne. Nic się 
jeszcze nie dzieje, to jest dopiero wniosek, więc tyle. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać jeszcze 
głos? Pani radna Dekret – bardzo proszę. 

Radna Walentyna Krystyna Dekret – panie Burmistrzu, ja mam takie pytanie, proszę mi odpowiedzieć, 
jakie od ostatniej sesji podjął pan działania w sprawie zmierzającej do odzyskania 800.000 zł 
od pana B…kiego za posprzątanie działek z odpadów? Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Piórko – proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, tak jak już było powiedziane 

na ostatniej sesji, są zbierane dokumenty, są zbierane odpisy, temat jest na, że tak powiem na 
tapecie – o, w ten sposób powiem. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan radny Skrzydłowski dwa razy zabierał głos. Czy oprócz tego ktoś 
jeszcze z państwa chciałby zabrać głos? Pan radny Srokowski – proszę. 

Radny Leszek Srokowski – do pana Burmistrza Piórki. Panie Burmistrzu, do końca miesiąca miał być 
odbiór remizy w Jelczu-Laskowicach. Jak ta sytuacja, czy coś do pana wpłynęło, czy wpłynie 
w najbliższym czasie? 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan Burmistrz Piórko. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – przewidziane zakończenie jest na koniec tego roku. Tam jest problem 

z energią elektryczną, ale myślę, że lada moment powinniśmy dostać zasilanie. Jak tylko 
będzie docelowe zasilanie, wtedy będą sprawy odbiorowe, bo nie ma docelowego zasilania. 
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Tauron coś się opóźnia z tego. Monitujemy, niemniej jednak ma jakieś tam niewielkie 
opóźnienia. Najpóźniej termin zakończenia to, tej inwestycji to koniec tego roku. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Zarówno pan radny Skrzydłowski, jak i pan radny 
Stachnio zabierali w tym punkcie dwa razy głos. Proszę państwa to do każdego … 

Radny Ireneusz Stachnio – pani Przewodnicząca, ponieważ Burmistrz nie odpowiedział na pytanie … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – … czy ja mogłabym skończyć swoje zdanie ? 
Radny Ireneusz Stachnio – … ale ja mogę zadać dodatkowe pytanie? 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę mi nie przerywać, proszę nie włączać sobie mikrofonu kiedy ja 

rozmawiam … 
Radny Ireneusz Stachnio – pani Przewodnicząca, pani ubezwłasnowolnia radnych … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – apeluję do pana żeby pan był zdyscyplinowany na sesji. Proszę pana, 

bardzo uprzejmie proszę żeby pan się poddał pewnym regułom, które obowiązują na tej sali.   
 Proszę państwa, czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać jeszcze głos w punkcie 

Interpelacje i zapytania? Nie widzę. Dziękuję uprzejmie. Proszę państwa, przechodzimy … 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – pani Przewodnicząca, raz było u mnie ad vocem no … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – … podjęcie uchwały … 
Radny Ireneusz Stachnio – pani Przewodnicząca, Statut nam gwarantuje ad vocem … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę mi nie zwracać uwagi … 
Radny Ireneusz Stachnio – chciałbym wykorzystać swoje prawo. Pani Przewodnicząca … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, ja przeszłam do punktu … 
Radny Ireneusz Stachnio –  … Statut nam gwarantuje to. Proszę zapoznać się ze Statutem. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, ogłaszam 10 minut przerwy. 
 
Przewodnicząca ogłosiła dziesięciominutową przerwę w obradach XXV Sesji Rady Miejskiej. 
 
Po przerwie. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – jesteśmy po przerwie w punkcie nadal Interpelacje i zapytania. Pan 

radny Skrzydłowski negocjował ze mną aby jeszcze raz mógł zabrać głos, bo powiedział, że 
drugi raz powiedział ad vocem. Wyrażam zgodę, oddaję panu głos. Proszę bardzo. 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – dziękuję pięknie pani Przewodnicząca. Bardzo się cieszę, że pani w ten 
sposób zareagowała na moją prośbę. 

 Pytając Burmistrza Piórki, panie Burmistrzu, jakieś tam półtora – dwa tygodnie temu byłem 
u pana w sprawie skateparku, chodzi o tę wodę, która stoi po deszczu. Młodzi ludzie tutaj 
zgłaszają się do mnie. Czy interweniował pan już w tej sprawie? Są jakieś poczynione kroki? 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan Burmistrz Piórko – proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, zarówno płyta, jak  

i urządzenia są na gwarancji, tak że wykonawca usunie to. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – tak, tak, ja rozumiem panie Burmistrzu, tylko to samo pan mi powiedział 

w rozmowie kiedy byłem u pana. I chciałbym wiedzieć czy gdzieś ta sprawa poszła już do 
przodku jakiś krok, czy w dalszym ciągu … wiemy, że płyta jest na gwarancji. Czy gdzieś to 
zostało zgłoszone, czy koś przyjechał, obejrzał, kiedy będą jakieś kroki poczynione w tym 
kierunku? 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Piórko – proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – temat jest zgłoszony wykonawcy. Kiedy będzie robił – nie mam jeszcze 

wiadomości. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – dziękuję za odpowiedź. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Stachnio ze mnę nie negocjował, ale też 

mówi, że ad vocem, więc jeszcze raz udzielam panu głosu. Proszę uprzejmie. 
Radny Ireneusz Stachnio –  bardzo dziękuję pani Przewodnicząca. Ja chciałem usłyszeć od pana 

Burmistrza odpowiedź na pytanie, bo pan Burmistrz nie udzielił odpowiedzi w sprawie 
działań jakie podjął w związku z odzyskaniem 800.000 zł, bo pan Burmistrz stwierdził, że 
temat jest na tapecie. Panie Burmistrzu, kolokwialne stwierdzenie, które nic nie … żadnej 
informacji nam nie przekazuje. Proszę konkretnie powiedzieć jakie pan poczynił 
uzgodnienia, np. z mecenasami naszymi, bo tutaj na pewno ten prawny aspekt bierze … jest 
pierwszoplanowy. Proszę powiedzieć konkretnie co pan w tym zrobił, jakie pan wydał – bo 
to pewnie pan zleca to naszym mecenasom – jakie pan wydał polecenia aby do końca roku, 
bo pan tak stwierdził na poprzedniej sesji, temat no ruszyć? Na tapecie, to nie jest odpowiedź 
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panie Burmistrzu, a mieszkańcy są zainteresowani, no 800.000 jakby nie było, czy  
w okolicach 800.000, bo też dokładnie nie wiemy. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Piórko – proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, temat nie jest 

zerojedynkowy, bo nie ma wyroku nakazującego dla zainteresowanych usunięcia, 
naprawienia szkody. Nie, jest wyrok skazujący za niedopilnowanie. I myśmy wystąpili o 
odpis wyroku. Bo to nie może być na takiej zasadzie, że ktoś komuś cos powiedział. 
Wystąpiliśmy do sądu, jako pokrzywdzona Gmina, o odpis wyroku. Czekamy na odpis 
wyroku, bo bez tego, bez oryginalnego odpisu wyroku nic nie możemy, nie możemy wnosić 
powództwa proszę państwa. I tak jak powiedziałem, to nie jest to … 

 
 (…) 
 
 Oczywiście, bo to było z oskarżenia publicznego proszę państwa, więc tak to wygląda. I tutaj 

nie ma … Ja państwu nie odpowiem czy to będzie jutro, pojutrze itd. 
 
 (…) 
 
 Nie pamiętam. Wystąpiliśmy o odpis wyroku jako pokrzywdzony. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, ja mam taką prośbę, w razie czego bym prosiła 

panów o podejście do pana Burmistrza, bo też nie ma dokumentów ani wszystkiego nie 
pamięta. 

 Pani radna Dekret, po raz drugi udzielam pani głosu. 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – panie Burmistrzu, ja jeszcze raz wracam do tematu placu Jana Pawła 

II żebyśmy jednak naprawdę znaleźli pieniądze i zrobili te dwie lampy na placu Jana Pawła II, 
i monitoring. Tyle właśnie nasi mieszkańcy jeszcze od nas oczekują. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Piórko. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, jak państwo wiecie Gmina 

jest tylko w części właścicielem tego placu i na nie swoim na pewno nie może inwestować. 
Jeżeli chodzi o monitoring, jesteśmy już po rozmowach z Burmistrzem Frischmannem  
i temat w projekcie budżetu, tak jak mówił na poprzedniej sesji bodajże Burmistrz 
Szczęśniak, w projekcie budżetu będą środki przeznaczone na monitoring. W tej chwili 
załatwiamy sprawy formalno-prawne i monitoring będzie realizowany. Na razie nie w 
całości żebyśmy … proszę państwa, proszę nie mieć, wyobrażać sobie, że zamontujemy od 
razy sto kamer, ale taki system, że zawsze będziemy mogli rozbudowywać i co roku 
dołożymy kilka kamer, a zaczniemy od miejsc szczególnie wrażliwych, m.in. plac Jana Pawła. 
Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję uprzejmie. Czy ktoś z pozostałych państwa radnych chciałby 
jeszcze zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. Przechodzimy do kolejnego punktu. 

Od. pkt 7 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – punkt siódmy: Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta  

i gminy na 2016 rok. 
 Zanim przejdziemy do tego punktu, składam wniosek o nie odczytywanie projektów uchwał 

od punktu nr 7 do punktu nr 11. Kto z państwa radnych jest za tym wnioskiem proszę  
o podniesienie ręki: 

 
 za - 20 (jednogłośnie) 
 - wniosek został przyjęty – 
 
 I punkt siódmy: Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2016 rok. 
 Pan radny Skrzydłowski – proszę bardzo. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – dziękuję pięknie pani Przewodnicząca. Szanowni państwo, mam dwa 

pytania. Pierwsze pytanie odnośnie: Dotacja przedmiotowa z budżetu dla samorządu … 
zakładu o kwotę 100.000 zł. To jest – rozumiem – basen – tak? Dofinansowanie basenu? 

 (…) 
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 O 100.000 zł. A jakie przeznaczenie tych 100.000 zł jest na ten basen? 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Piórko – proszę bardzo. 
Główny Księgowy Stanisław Królicki – jest to dopłata do biletów 50%. W tej chwili po prostu mamy … 

uchwaliliście państwo na początku roku dla Pływalni stawkę, że dopłacamy 50% do biletów. 
W związku z tym, że jest większy ruch na Pływalni, automatycznie to idzie z tym, że musimy 
tu przeznaczyć większe środki na dopłaty dla biletów i z tego to wynika. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję uprzejmie. Czy ktoś z państwa jeszcze ma pytania? Pan 
radny Skrzydłowski – proszę. 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – no i Szanowni państwo, w tym momencie chciałbym powrócić do punktu 
wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych o kwotę 240.000 zł – przebudowa ul. Liliowej. 
Szanowni państwo, bardzo proszę wstrzymajmy się dzisiaj z tą uchwałą, weźmy pod uwagę 
ten chodnik dla tych dzieci, nie przenośmy na razie tych pieniędzy. Zostawmy te pieniądze, 
może one akurat pokryją kwotę chodnika jeżeli Burmistrz się zdecyduje, bo mieszkańcy tego 
tak, Szanowny panie Burmistrzu, nie pozostawią. No jak pan widzi poruszenie społeczne jest 
duże w tym temacie, potrzeba chodnika jest wielka przedstawiliśmy ją dzisiaj. I do państwa 
radnych też apeluję. No zasiadają  tutaj na sali, w Radzie Miejskiej nauczyciele, zasiadają 
radni z okręgów, z których dzieci maszerują tą drogą do szkoły. Wstrzymajmy się dzisiaj, nie 
przegłosujmy tej uchwały, poczekajmy, odsuńmy to ewentualnie na następny miesiąc, 
zobaczmy jak sytuacja się rozwinie. Bardzo państwa o to proszę.  Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Piórko – proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, ja już dzisiaj mówiłem, że  

w budżecie mamy na to zadanie przewidziane milion circa siedemset tysięcy złotych. Po 
podpisaniu, po przygotowaniu aneksu rozszerzającego zatoki parkingowe wartość zadania 
będzie wynosiła koło miliona złotych, więc z 700.000 nadwyżki zdejmujemy dwieście 
czterdzieści, reszta zostaje – to jest jedna sprawa. 

 Nie podejmowanie tejże uchwały nie pozwoli nam na przeznaczenie 120.000 zł na projekt 
żeby rozstrzygnąć przetarg na projektowanie szkoły. Mamy w budżecie projekt dróg na ulicy 
… na Osiedlu Europejskim. To nie jest tak, panie radnym, że jak sobie tu jedno skreślimy, to 
reszta wszystko jest okay. Nie, musimy skądś wziąć żeby gdzie indziej dołożyć. I ja to 
mówiłem, że jak dojdziemy do … może dojdziemy do porozumienia w sprawie chodnika, ale 
to jest zupełnie inna historia, to również jeszcze w tej pozycji: przebudowa Liliowej,  
z 1.700.000  jeszcze zostanie kwota i tutaj nie mieszałbym dwóch rzeczy, ja już o tym 
mówiłem. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pani radna Dekret – proszę. 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – panie Burmistrzu, jeżeli mamy taką nadwyżkę, to mi tylko potrzeba 

właśnie te 240.000 na połączenie ulicy Gimnazjalnej z Treski i jeszcze dla was wystarczy. 
Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? Nie widzę. Proszę 
państwa, poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy 
na 2016 rok. Kto z państwa radnych …  

 Pan radny Skrzydłowski mi przerywa w momencie kiedy poddaję projekt uchwały pod 
głosowanie, a dwukrotnie pan już zabierał głos. 

 Kto z państwa radnych jest za tym projektem … za podjęciem tej uchwały proszę  
o podniesienie ręki: 

 
 za - 17 (jednogłośnie) 
 (w głosowaniu nie brali udziału radni: Walentyna Krystyna Dekret, Krzysztof Skrzydłowski  

i Ireneusz Stachnio obecni na sali obrad) 
 - uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA NR XXV.200.2016 
RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 26 października 2016 r. 
 

w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2016 rok. 
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Od. pkt 8 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do kolejnego punktu. Dobrze mi tu podpowiedział pan 

Przewodniczący, że powinnam jeszcze powiedzieć, że uchwała została podjęta. Dziękuję. 
Punkt ósmy: Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości oraz zwolnień z podatku od nieruchomości na 2017 rok. 

 Czy ktoś z państwa chciałby zabrać w tym punkcie głos? Nie widzę. Przechodzimy do 
głosowania. Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały proszę o podniesienie ręki: 

 
 za - 20 (jednogłośnie) 
 - uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA NR XXV.201.2016 
RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 26 października 2016 r. 
 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz zwolnień  
z podatku od nieruchomości na 2017 rok. 

Od. pkt 9 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu dziewiątego:  Podjęcie uchwały w sprawie 

określenia wysokości rocznych stawek w podatku od środków transportowych na 2017 rok. 
Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. Poddaję uchwałę, projekt 
uchwały pod głosowanie. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały proszę o 
podniesienie ręki: 

 
 za   -           19 
 przeciw  - 0 
 wstrzymało się - 1 
 - uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA NR XXV.202.2016 
RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 26 października 2016 r. 
 

w sprawie określenia wysokości rocznych stawek w podatku od środków 
transportowych na 2017 rok. 

Od. pkt 10 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu dziesiątego: Podjęcie uchwały w sprawie 

zmiany przebiegu ulicy w Jelczu-Laskowicach. 
 (…) 
 Bardzo przepraszam, ustaliliśmy, że będzie w punkcie dwunastym.  
 Proszę państwa, punkt dziesiąty: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany przebiegu ulicy  

w Jelczu-Laskowicach. 
 Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. Kto z państwa radnych 

jest za przyjęciem uchwały proszę o podniesienie ręki: 
 
 za - 20 (jednogłośnie) 
 - uchwała została podjęta – 
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UCHWAŁA NR XXV.203.2016 
RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 26 października 2016 r. 
 

w sprawie zmiany przebiegu ulicy w Jelczu-Laskowicach. 

Od. pkt 11 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – punkt dwunasty … jedenasty – przepraszam - Podjęcie uchwały  

w sprawie nadania nazwy ulicy w Jelczu-Laskowicach. 
 Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. Poddaję projekt uchwały 

pod głosowanie. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały proszę o podniesienie 
ręki: 

 
 za - 20 (jednogłośnie) 
 - uchwała została podjęta – 
 
 

UCHWAŁA NR XXV.204.2016 
RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 26 października 2016 r. 
 

w sprawie nadania nazwy ulicy w Jelczu-Laskowicach. 

Od. pkt 12 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – i w tej chwili przechodzimy do punktu dwunastego, który w dniu 

dzisiejszym autopoprawką – dziękuję – został wprowadzony. I odczytuję projekt uchwały, 
ponieważ państwo tego nie mieliście w materiałach. 

 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do 
celów wymiaru podatku rolnego. 

 Czy w sprawie tego projektu uchwały ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę.  
W takim razie przechodzimy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 
uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego 
proszę o podniesienie ręki: 

 
 za - 20 (jednogłośnie) 
 - uchwała została podjęta – 
 
 

UCHWAŁA NR XXV.205.2016 
RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 26 października 2016 r. 
 

w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego. 

Od. pkt 13 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, przechodzimy do punktu trzynastego: Informacja  

o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2015/2016 w tym o wynikach 
sprawdzianów i egzaminów. 

 Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przechodzimy do 
kolejnego punktu. 
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Od. pkt 14 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – jest to punkt dotyczący Informacji o realizacji obowiązku składania 

oświadczeń majątkowych – jest to punkt nr 14. 
 Szanowni państwo, uprzejmie państwa informuję, że przeanalizowałam informacje, 

przeanalizowałam oświadczenia majątkowe i Urząd Skarbowy, do którego zostały państwa 
oświadczenia skierowane, również otrzymaliśmy w tym zakresie informację od pani Moniki 
Książczyk z up. Naczelnika Urzędu Skarbowego. Otrzymaliśmy również informację od 
Naczelnika Urzędu Skarbowego Wrocław – Śródmieście. Ta informacja dotyczy pana Prezesa 
Bolanowskiego. Otrzymałam również informację od Naczelnika Urządu Skarbowego  
w Namysłowie, dotyczy to złożenia kolejnego oświadczenia pana Jerzego Szyndlera. I od 
Wojewody Dolnośląskiego. Z upoważnienia Wojewody Dolnośląskiego pani Małgorzata 
Hasiewicz. Sprawa dotyczy oświadczenia majątkowego Burmistrza Szczęśniaka oraz mojego. 

 Proszę państwa, zacznę od tych oświadczeń dotyczących radnych, mianowicie w wyniku 
analizy przedłożonych oświadczeń majątkowych organ podatkowy stwierdził, że nie 
wszystkie osoby – dziękuję bardzo – zobowiązane wywiązały się z ustawowego obowiązku 
złożenia oświadczenia majątkowego – nie złożono 2 oświadczeń. Nie wszystkie oświadczenia 
majątkowe zostały złożone z zachowaniem ustawowego terminu – 1 oświadczenie złożono 
po terminie. 

 Porównując treść analizowanych oświadczeń i załączonych kopii zeznań o wysokości 
osiągniętego dochodu w roku podatkowym z treścią poprzednio złożonych oświadczeń 
majątkowych nie stwierdzono poprawy ich wypełnienia. należy zwrócić uwagę na niżej 
przedstawione kwestie. 

 Wymogiem poprawności oświadczenia jest wypełnienie wszystkich rubryk. Oznacza to, iż w 
sytuacji gdy dany punkt oświadczenia nie znajduje w konkretnym przypadku zastosowania 
konieczne jest wpisanie do danej rubryki słów „nie dotyczy”. Powyższa uwaga dotyczy także 
części B oświadczenia majątkowego, gdzie stwierdzono najwięcej uchybień. Tymczasem w 
złożonych oświadczeniach stwierdzono nieprawidłowości w tym zakresie polegające na 
pozostawieniu pustych, niewypełnionych rubryk lub wstawianiu znaków graficznych, np. 
kresek albo wpisywano inne zwroty. 

 Podkreślić należy, że osoba składająca oświadczenie jest zobowiązana określić 
przynależność poszczególnych składników majątkowych, dochodów i zobowiązań do 
majątku odrębnego i majątku objętego małżeńską wspólnością majątkową. W składanych 
oświadczeniach nadal występowały przypadki braku określenia owej przynależności. O ile w 
przypadku nieruchomości dyspozycja ta w większości została wykonana, to w stosunku do 
składników majątku ruchomego, zasobów pieniężnych oraz w odniesieniu do zobowiązań 
występowały braki określenia przynależności. Za nieprawidłowe należy uznać stosowane w 
rubryce „tytuł prawny” stwierdzenie „współwłasność”, gdyż takie stwierdzenie nie 
przesądza jednoznacznie czy chodzi o współwłasność małżeńską, czy z innymi osobami. 
Ponadto w sytuacji istnienia współwłasności składników majątku, w tym zobowiązań, innej 
niż współwłasność małżeńska, należy wskazać wysokość swojego udziału. 

 W kilku przypadkach zobowiązani nie ujawnili gruntów, na których posadowione są budynki 
mieszkalne lub inne nieruchomości. 

 Zauważono, iż w pojedynczych przypadkach nie ujawniono wszystkich posiadanych 
nieruchomości jak również nie określono wartości nieruchomości lub jedną kwotą określano 
wartość kilku nieruchomości. 

 Zwraca się uwagę, że w przypadku posiadania gospodarstwa rolnego należy podać jego 
rodzaj, powierzchnię, wartość, rodzaj zabudowy, kwoty osiągniętego przychodu i dochodu,  
a także miejsce jego położenia (w części oświadczenia B). Nadal błędem jest podawanie tylko 
jednej kwoty – przychodu lub dochodu. 

 W punkcie VIII części A złożonych oświadczeń stwierdzono przypadki niewykazywania 
osiąganych dochodów, bądź wykazywania w niewłaściwych wysokościach albo wpisywania 
dochodów w łącznej kwocie bez wyszczególniania źródeł. 

 Należy pamiętać, że oświadczenie majątkowe składane jest co do zasady według stanu na 
określony dzień. Winna być to więc fotografia stanu posiadania gotówki, nieruchomości, 
ruchomości, akcji, udziałów, zobowiązań, wierzytelności pieniężnych na dany dzień. 

 Odnośnie danych zawartych w punkcie X należy pamiętać o wskazaniu celu pożyczki lub 
kredytu oraz podmiotu, wobec którego zaciągnięto owe zobowiązanie.   
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 Dokonana analiza ujawnia uchybienia w części B oświadczeń, polegające na braku lub 

nieprecyzyjnym podaniu miejsc położenia nieruchomości w stosunku do punktu II części A.  
 Zauważono przypadki złożenia oświadczeń majątkowych na formularzach odbiegających od 

wzoru. Oświadczenie majątkowe składa się na formularzu, którego wzór zawiera 
rozporządzenie Prezesa Rady Ministrów z 26 lutego 2003 roku. 

 Przepisy prawa nie wskazują w jaki sposób osoba zobowiązana może dokonać poprawy 
oświadczenia majątkowego. Mając powyższe na względzie należy stwierdzić, iż eliminacja 
stwierdzonych nieprawidłowości może nastąpić poprzez złożenie stosownych korekt 
oświadczeń majątkowych lub pisemnych wyjaśnień na ręce podmiotu zobowiązanego do ich 
przyjmowania. 

 Proszę państwa, ja w tej chwili te pisma dotyczące pana Szyndlera i pana Prezesa 
Bojakowskiego przedłożę panu Burmistrzowi … 

 (…) 
 A ja powiedziałam co? 
 (…) 
 Przepraszam, Bolanowskiego. Przepraszam. Padło dzisiaj nazwisko i niechcący pomyliłam. 

Przekażę panu Burmistrzowi. Natomiast chciałam jeszcze to pismo pana Wojewody 
Dolnośląskiego w sprawie oświadczenia pana Burmistrza Szczęśniaka i mojego. To 
uprzejmie państwa informuję, że odnośnie złożenia oświadczenia Burmistrza uwagi do 
oświadczenia Burmistrza są takie, że w części A w punkcie 1 nie określono czy środki 
pieniężne zgromadzone w walucie polskiej objęte są małżeńską wspólnością majątkową czy 
stanowią odrębny majątek osoby składającej oświadczenie. 

 W części A – składniki mienia ruchomego – nie określono czy samochód osobowy jest objęty 
małżeńską wspólnością czy stanowi majątek odrębny. 

 I w części A w punkcie X nie określono  czy zobowiązanie pieniężne stanowi majątek 
odrębny czy jest objęty małżeńską wspólnością.  

 Brak dalszych uwag do złożonego oświadczenia. 
 Jeżeli chodzi o moje oświadczenie. Oświadczenie majątkowe zostało złożone z zachowaniem 

terminu. Przepraszam, bo tu jest też taki sam wpis jeżeli chodzi o Burmistrza Szczęśniaka, że 
zostało złożone z zachowaniem ustawowego terminu. 

 Uwagi do mojego oświadczenia jest w części A – oświadczenie majątkowe w danych 
osobowych, zobowiązana nie podała funkcji pełnionej w organie administracji 
samorządowej. Brak dalszych uwag do złożonego  oświadczenia. 

 Przekazuję panu Burmistrzowi i oddaję panu Burmistrzowi głos. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, informacja  

o oświadczeniach majątkowych złożonych Burmistrzowi Jelcza-Laskowic w oparciu  
o przepisy art. 24 h ustawy o samorządzie gminnym. Do złożenia takich oświadczeń byli 
zobowiązani, były zobowiązane osoby pełniące funkcje zastępcy burmistrza, skarbnika, 
sekretarza oraz kierownicy jednostek organizacyjnych gminy, a także osoby będące 
członkami organu zarządzającego gminnymi osobami prawnymi i osoby wydające decyzje 
administracyjne w imieniu Burmistrza. Osoby pełniące powyższe funkcje i czynności złożyły 
oświadczenia majątkowe w ustawowym terminie, tj. do 30 kwietnia 2016 r. Tu już pani 
Przewodnicząca mówiła, że Burmistrz Jelcza-Laskowic złożył swoje oświadczenie wraz z 
kopią zeznania podatkowego PIT Wojewodzie Dolnośląskiemu w ustawowym terminie.  
W dniu 04 maja 2016 r. wpłynęło do Burmistrza Jelcza-Laskowic oświadczenie majątkowe 
pana Jerzego Szyndlera, złożone na okoliczność powołania na stanowisko Prezesa Zarządu 
Spółki Zakład Gospodarki Komunalnej z dniem 15 lipiec 2015. Zostały złożone wyjaśnienia w 
tej sprawie Wojewodzie Dolnośląskiemu, bo Wojewoda Dolnośląski o to pytał. 

 W dniu 08 czerwca 2016 r. wpłynęło, po wezwaniu Burmistrza, oświadczenie majątkowe 
pana Mariusza Ciechanowskiego złożone na okoliczność odwołania ze stanowiska Prezesa 
Zarządu Spółki Zakład Gospodarki Komunalnej z dniem 15 lipca 2015. 

 Nie wpłynęło oświadczenie majątkowe pana Łukasza Dudkowskiego na okoliczność 
zakończenia zatrudnienia na stanowisku Dyrektora Miejsko – Gminnego Centrum Kultury w 
Jelczu-Laskowicach. Burmistrz dwukrotnie wysyłał wezwanie do złożenia oświadczenia 
majątkowego, które wróciło nieodebrane przez adresata – wezwania mówię.  

 Nie wpłynęło również oświadczenie majątkowe pana Romana Litwickiego na okoliczność 
zaprzestania wydawania decyzji administracyjnych w imieniu Burmistrza. Również zostały 
wysłane wezwania, ale oświadczenie nie zostało złożone.  
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 W wyniku analizy złożonych oświadczeń majątkowych nie stwierdzono istotnych 

nieprawidłowości. Te nieprawidłowości dotyczące osób, o których mówiłem wcześniej, były 
właśnie takie jak podawała pani Przewodnicząca, że w rubrykach nie wszystkie były 
wypełnione, były znaki graficzne tam gdzie, np. zgodnie z instrukcją miało być „nie dotyczy” 
było wpisane „nie mam”, nie było określone właśnie samochód, współwłasność itd. 

 Każda imiennie osoba dostała takie informacje i te informacje tym osobom zostaną 
przekazane. Natomiast są jeszcze takie uchybienia, które dotyczą osób i takich osób jest pięć, 
to jest: Dyrektor Miejsko – Gminnego Centrum Kultury w jelczu-Laskowicach w części B nie 
wskazała adresu zamieszkania, który wymieniony jest w kopii formularza PIT. 

 Kolejna, Dyrektor Publicznej Szkoły  Podstawowej nr 1 w Jelczu-Laskowicach w części B nie 
wskazała adresu zamieszkania, który wymieniony jest w kopii formularza PIT. 

 Dyrektora Publicznej Szkoły Podstawowej w Miłoszycach – do oświadczenia dołączony jest 
niewłaściwy formularz podatkowy. Jest dołączony PIT–11 zamiast PIT. 

 Kolejne, Dyrektor Publicznego Gimnazjum nr 2 – do oświadczenia też majątkowego 
dołączony jest formularz PIT-11, a zamiast właśnie PIT, druk PIT. 

 I Zastępca  Kierownika Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej - w punkcie VIII 
oświadczenia nie wymieniono kwoty uzyskanego wynagrodzenia, wymieniono je jednak w 
załączonym zeznaniu podatkowym PIT. 

 Tyle informacji jeżeli chodzi o oświadczenia majątkowe osób, które zostały do tego 
zobowiązane. Dziękuję bardzo. 

 Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, jeszcze gwoli takiego jakby 
uspokojenia, bo w tym piśmie od Naczelnika Urzędu Skarbowego odczytałam, że dwie osoby 
nie złożyły oświadczeń, a jedna przekroczyła termin – to nie dotyczy radnych tak jak 
państwo wywnioskowaliście już z wypowiedzi pana Burmistrza. Wszyscy państwo radni 
złożyli oświadczenia majątkowe z zachowaniem ustawowego terminu. 

 Pan radny Skrzydłowski – proszę. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – dziękuję pięknie pani Przewodnicząca. Panie Burmistrzu, odnosząc się 

do pana wypowiedzi sprzed chwili à propos tego, co mówi nam ustawa z dnia 08 marca 1990 
r. powiedział pan, że prezesi spółek powinni złożyć do dnia 30 kwietnia, co jest nieprawdą, 
bo powinni złożyć 30 dni … do 30 od ślubowania – to po pierwsze. Odwołania – dobrze 
przepraszam, 30 dni od powołania, a nie 30 kwietnia. 

 A drugi temat to właśnie chciałbym się dowiedzieć w sprawie pana Jerzego Szyndlera z racji 
tego, że ta sama ustawa mówi nam o tym, że jeżeli prezes nie złoży w danym terminie 
oświadczenia majątkowego, powinien utracić wynagrodzenie. Druga rzecz, o której mówimy, 
powinien zostać odwołany ze stanowiska – nie stało się tak. Mało tego, z tego co wiem, to 
został członkiem Rady Nadzorczej w nagrodę, Zakładu Gospodarki Komunalnej. Więc cóż 
mogę tylko na ten temat powiedzieć. Wy panowie nie dacie sobie zginąć. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Piórko – proszę. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – i jeszcze kiedy zwróci wynagrodzenie? 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, ja podałem państwu do 

informacji, ze w dniu 04 maja 2016 r. pan były Prezes Szyndler złożył oświadczenie 
majątkowe na okoliczność powołania na stanowisko Prezesa Zarządu z dniem 15 lipiec 2015 
– ja to państwu powiedziałem, że … No ale ja, jak? No nie złożył w terminie, złożył 04 maja 
2016. 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – w takim układzie proszę przeczytać co dalej ta ustawa mówi o tym. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – dostaliśmy informację w tej chwili też od Naczelnika Urzędu 

Skarbowego w Namysłowie i te informacje będą analizowane. A to, że jest członkiem Rady 
Nadzorczej to jest prawdą. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Skrzydłowski – proszę. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – czyli rozumiem, że Naczelnik Urzędu Skarbowego zwrócił się do Urzędu 

Miasta i Gminy o zwrot wynagrodzenia pana Jerzego Szyndlera? Proszę odpowiedzieć mi na 
to pytanie. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Piórko. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, nie wiem, bo dzisiaj – 

widzieliście państwo – Przewodnicząca przekazała mi dokumenty. Dziękuję. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – panie Burmistrzu, to prosiłbym o odczytanie tego dokumentu. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, ja bym prosiła o zachowanie powagi. Naprawdę no … 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – Szanowni państwo, 84.000 zł – czy … Nie? Nie interesuje państwa to? 
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 (…) 

Ale panie radny, panie radny 84.000 zł. Komisja śledcza. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa ja … Panie radny Skrzydłowski, bardzo bym prosiła  

o spokój. I pan Burmistrz Szponar – tak? – chciał się odnieść. Proszę bardzo. 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – proszę państwa, ja bardzo króciutko. Dziwię się, że panu radnemu 

Skrzydłowskiemu tak bardzo zależy na usłyszeniu odpowiedzi à propos pana Prezesa 
Szyndlera, natomiast nie dochodzi tak prawdę mówiąc co się stało z oświadczeniem i czy 
ewentualnie zwracał wynagrodzenie pan Dudkowski. To ja powiem, takie trochę wybiórcze 
jest działanie. A co do pewnych stwierdzeń to ja myślę, że my nie produkujemy, wbrew 
pozorom, lokalnych misiaków. 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – panie Burmistrzu, Prezes Dudkowski w nowej pracy od razu złożył 
oświadczenie – jeżeli pan o to pyta. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, bardzo proszę, jesteśmy w punkcie dotyczącym 
analizy … Proszę państwa, bardzo proszę państwa o spokój. Ja odczytam pismo pana 
Naczelnika Urzędu Skarbowego: - cytat – „Naczelnik Urzędu Skarbowego w Namysłowie, 
zgodnie z art. 24h ust. 12 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym informuje, że 
…” Panie radny Stachnio, czy pan chciałby porozmawiać z panem mecenasem? To proszę … 

Radny Ireneusz Stachnio – pan Burmistrz do mnie mówi tutaj „misiaczki, misiaczki”, pan Burmistrz 
Szponar, więc chciałem mu odpowiedzieć, że jest objaw frustracji pana Burmistrza. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny, panowie musicie się chyba przenieść albo my zamienimy 
stoły, bo widzę, że jest jakiś naprawdę, nieustająco pan … pan radny Stachnio nieustannie 
komentuje różne rzeczy i to naprawdę zakłóca odbiór nie tylko mnie, ale Burmistrzom. 

Radny Ireneusz Stachnio – pani Przewodnicząca, to pan Burmistrz do mnie mówi, a nie ja do pana 
Burmistrza. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny Stachnio, wie pan ja nie chciałabym tu się powoływać na 
pewne rzeczy, ale jako mężczyzna i radny – to już drugi raz do pana to mówię – powinien pan 
pewne rzeczy zdzierżyć, kolokwialnie mówiąc i odpuścić. A pan tego może zrobić nigdy, musi 
być pana ostatnie słowo zawsze. – cytat – „… informuje, że w analizowanych oświadczeniach 
majątkowych Pana Jerzego Szyndlera złożonych w związku z objęciem stanowiska Prezesa 
Zarządu Spółki Zakład Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Jelczu-Laskowicach oraz wg stanu 
na dzień 31.12.2015r. nie stwierdzono uchybień i nieprawidłowości. 

 Ponadto informuję, iż Pan Jerzy Szyndler złożył ww. oświadczenia w terminach określonym…” 
tak jest napisane, „… w art. 24h ust. 5 ww. ustawy.” Naczelnik Urzędu Skarbowego  
w Namysłowie mgr Dorota Brodzińska – Duda. 

 To jest wszystko jeżeli chodzi o to pismo. 
 Proszę państwa, czy możemy przejść do następnego punktu? Dziękuję. 
 Przechodzimy do punktu piętnastego. 

Od. pkt 15 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Informacja dotycząca realizacji uchwał Rady Miejskiej za III kwartał 

2016 roku. 
 Oddaję głos panu Burmistrzowi Piórko. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, informacja Burmistrz 

dotycząca realizacji uchwał Rady Miejskiej podjętych w III kwartale 2016 r. I tak: 
 uchwała nr XXII.190.2016 z dnia 28 lipca 2016 r. dotycząca zmian budżetu miasta i gminy 

na 2016 r. – jest realizowana; 
 kolejna uchwała, również z 28 lipca 2016 r. XXII.191.2016 dotycząca zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice na lata 2016-2022 – jest 
realizowana; 

 uchwała nr XXII.192.2016 również z 28 lipca, zmiana uchwały Rady Miejskiej w Jelczu-
Laskowicach nr XIII.81.2011 z dnia 29 lipca 2011r. w sprawie Statutu Gminy Jelcz-
Laskowice – jest opublikowana i realizowana; 

 kolejna uchwała nr XXIII.193.2016 z 09 marca … 09 września – przepraszam – 2016 r.  
w sprawie zabezpieczenia w budżecie Gminy Jelcz-Laskowice na 2017r. środków 
finansowych na realizację inwestycji drogowej – jest w trakcie realizacji. Jak państwo 
wiecie, jesteśmy w trakcie sporządzania budżetu na rok 2017; 
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 kolejna uchwała, proszę państwa, XXIV.194.2016 z 30 września 2016 r.  w sprawie 

uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie miasta  
i gminy Jelcz-Laskowice – jest opublikowana i realizowana; 

 kolejna uchwała XXIV.195.2016 również z 30 września w sprawie centrum usług 
wspólnych dla jednostek organizacyjnych Gminy Jelcz-Laskowice – przygotowywana jest 
ta uchwała do realizacji; 

 kolejna uchwała XXIV.196.2016 z 30 września tego roku, dotycząca zmian w budżecie 
miasta i gminy na 2016 r. – jest realizowana; 

 kolejna uchwała XXIV.197.2016 z 30 września tego roku, w sprawie nadania nazwy ulicy 
w Jelczu-Laskowicach – jest opublikowana, w trakcie realizacji; 

 i kolejna uchwała XXIV.198.2016 z 30 września, w sprawie odwołania Skarbnika Miasta  
i Gminy Jelcz-Laskowice – jest w trakcie realizacji. Skarbnik jeszcze do końca miesiąca, 
pani Kapłon – Hutniczak jest Skarbnikiem; 

 i kolejna uchwała dotycząca powołania, to jest uchwała XXIV.199.2016 z 30 września,  
w sprawie powołania Skarbnika Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice – też jest w trakcie 
realizacji. Od 01 listopada Skarbnikiem będzie pani Elżbieta Harań. 

Dziękuję bardzo, tyle informacji odnośnie realizacji uchwał. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. 
  Proszę państwa, przechodzimy do kolejnego punktu. 

Od. pkt 16 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – punkt szesnasty: Wolne wnioski. 
  Pan radny Skrzydłowski – proszę. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – Szanowna pani Przewodnicząca, jesteśmy w punkcie Wolne wnioski, 

więc chciałbym tutaj odnieść się jeszcze raz do tego oświadczenia pana Szyndlera, które 
przed chwilą nam pani odczytała, raczej odpowiedzi Naczelnika. Pani odczytała mi punkt 
piąty tej ustawy, który mówi nam o treści oświadczenia majątkowego, a ja o treść wcale nie 
pytałem, pytałem o punkt czwarty tej ustawy. Czy w tym nie ma napisanego punktu 
czwartego tej ustawy, czyli konsekwencje nie złożenia w terminie oświadczenia 
majątkowego? Bo pani odczytała mi punkt piąty, a ja w ogóle nie pytałem o punkt piąty pani 
Przewodnicząca. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny Skrzydłowski, ja nie panu odczytałam tylko wszystkim 
państwu odczytałam. I uprzejmie pana informuję, że jeżeli ma pan w tym punkcie „Wolne 
wnioski” jakiś wniosek w tej sprawie to proszę go sformułować. 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – czy będą w Biurze Rady udostępnione te materiały? Bo jeżeli nie to złożę 
wniosek żeby udostępnić. Proszę mi tylko odpowiedzieć. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ale jakie materiały mam panu udostępnić? 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – dotyczące pana Jerzego Szyndlera, wszystkie. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ale ja państwu odczytałam całą treść tego pisma. Nic więcej w tym 

zakresie nie ma. Jest jedna kartka, którą państwu odczytałam literalnie. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – dobrze. Ale będą do wglądu w Biurze Rady? Chciałbym zobaczyć. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, oświadczenia pracowników Burmistrza są u pana 

Burmistrza. Do nas … Pan Burmistrz Szponar chciałby … 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – proszę państwa, wszystkie oświadczenia majątkowe są zamieszczanie 

na stronie BIP-u Urzędu i można bez problemu się z nimi zapoznać. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – a (…) pół roku tego oświadczenia właśnie nie było. 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado ja myślę, że chyba wyraźnie 

przedstawiłem jak wygląda sytuacja prawna. Jeżeli zostało złożone oświadczenie, to 
oświadczenie ma obowiązek Burmistrz umieścić na BIP-ie i to zapewne jest zrobione. 
Dziękuję. 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – dobrze. Złożę interpelację pisemną. Dziękuję. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Czy w tym punkcie ktoś chciałby złożyć jeszcze wniosek? 

Pan radny Stachnio. 
Radny Ireneusz Stachnio – dziękuję pani Przewodnicząca. Chciałem zaprezentować stanowisko Rady 

Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. Rada Miejska w Jelczu-Laskowicach zwraca się do 
Burmistrza Jelcza-Laskowic o podjęcie działań uniemożliwiających powstanie na terenie 
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gminy Jelcz-Laskowice składowisk, magazynów odpadów oraz instalacji przetwarzania 
odpadów. 

 W ostatnim okresie w przestrzeni publicznej pojawiły się informacje o możliwości powstania 
na terenie naszej gminy składowisk, magazynów odpadów oraz instalacji przetwarzania 
odpadów. Opinia publiczna naszej gminy jest głęboko zaniepokojona pojawiającymi się na 
ten temat informacjami. Zaprezentowane stanowisko ma na celu zapobiżenie lokalizacji 
składowisk odpadów lub wybudowania instalacji przetwarzania odpadów, a tym samym 
dania mieszkańcom dania poczucia bezpieczeństwa związanego z ochroną ich zdrowia. 
Jednym z przepisów ustawy o samorządzie gminnym uprawniającym do wpływania przez 
radę gminy na czynności organu wykonawczego jest art. 18 ust. 2 pkt 2 ustawy  
o samorządzie gminnym, zgodnie z którym do wyłącznej właściwości rady gminy należy 
stanowienie o kierunkach jego działania. Przepis ten zezwala radzie na stanowienie  
o kierunkach działania organu wykonawczego, a więc do wydawania aktów w sferze 
wewnętrznej działania organów gminy zawierających wyłącznie wytyczne, zalecenia 
wskazówki dla organu wykonawczego. Zaprezentowane stanowisko w sposób … w sprawie 
składowania odpadów lub ich przetwarzania spełnia powyższe uprawnienia Rady Miejskiej. 
Stanowisko jest bardzo ogólne dlatego daje Burmistrzowi szerokie możliwości realizacji 
oczekiwań mieszkańców naszej gminy. Proszę o poddanie stanowiska pod głosowanie. 
Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny chce uzupełnić – tak? Proszę bardzo. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – Szanowni państwo, tak w roli wyjaśnienia. Dotarły do nas sygnały, są to 

sygnały potwierdzone, firma „Marta & Marta”, wpłynęła oferta do Urzędu Miasta i Gminy, 
która firma jest zainteresowana właśnie otworzeniem takiego wysypiska, składowiska – 
przepraszam – składowiska w Brzezinkach. Stąd prosimy o to żeby przyjąć takie stanowisko 
Rady Miejskiej ażeby takie nieczystości, kolokwialnie mówiąc, brud i syf nie pojawił się  
w naszej gminie. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Piórko – proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, ja o tym już któremuś  

z radnych odpowiadałem na interpelację, że rzeczywiście na temat Miłoszyc Burmistrz nie 
ma żadnych informacji. Natomiast na temat – zwłaszcza jak już pan wymienił nazwę tej firmy 
– został złożony wniosek o wydanie decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach i nie ma 
tutaj – proszę państwa – chciejstwa czy nie chciejstwa. Wniosek formalnie został złożony  
i musi być formalnie załatwiony. Jaka będzie decyzja, co będzie badane – nie umiem państwu 
odpowiedzieć, bo sprawa jest bardzo świeża. Proszę mi wierzyć, że ja jestem za tym żeby 
wydać decyzję negatywną, tylko nie może, proszę państwa, Burmistrz nie wydaje decyzji 
tego lubię to mu dam, a tego nie lubię to mu nie dam. Nie, Burmistrz musi się trzymać ściśle 
litery prawa. Są ustawy dotyczące ochrony środowiska, przeróbki różnych rzeczy i na 
podstawie tych przepisów Burmistrz wydaje decyzję administracyjną, od której strony mają 
prawo się odwołać i tylko tyle. Tutaj głosowanie, proszę państwa, Rady, że wydać 
negatywną, jest po prostu  nie na miejscu i nie zasadne. A to, że Burmistrz ma rozpatrzyć 
wszystkie materiały dotyczące danej sprawy wynika z kpa, a nie z uchwały Rady Miejskiej. 
Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan radny Skrzydłowski – proszę. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – panie Burmistrzu, tu nie chodzi o to żeby Rada Miejska w dniu 

dzisiejszym zdecydowała o tym czy o tamtym – absolutnie nie. Chcemy przyjąć stanowisko, 
zaopiniować tę kwestię do wiedzy Burmistrzów. A jeżeli chodzi o chciejstwo czy nie 
chciejstwo, Szanowni państwo, ta firma nie złożyła zapytania tylko u nas w Gminie, ta firma 
próbuje zrobić to w każdej jednej, wejść na rynek po prostu. Niestety, w każdej jednej jej się 
to nie udaje, ponieważ właśnie samorządy blokują to w jakiś tam sposób. I myślę, że wniosek 
radnego Stachnio jest zasadny, przyjmijmy stanowisko Rady Miejskiej w tej sprawie. Myślę, 
że nikogo to nie skrzywdzi takie stanowisko panie Burmistrzu. Może delikatnie pomoże,  
a może nic nie zmieni w sprawie, ale na pewno nie zaszkodzi. I po prostu poddajmy go pod 
głosowanie. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan Burmistrz Piórko – proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, ja jestem jak najbardziej za. 

I tu, jak sam radny powiedział, że inne samorządy blokują, to ja mam taką prośbę do pana 
radnego, że jeżeli ma jakieś materiały, jakieś uzasadnienia, jakieś wyroki sądów 
administracyjnych czy innych, żeby mi to podrzucił to na pewno mi pomorze temat 
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zablokować i w ten sposób ja bym to widział. Natomiast mówię, podejmowanie uchwały 
damy nie damy, opiniujemy jeszcze nie wiadomo co … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, ja mam taką prośbę do pana mecenasa. Panie 
mecenasie, nie zajmując się w tej chwili jakby bardzo szczegółowo treścią tego stanowiska, 
chciałam pana zapytać czy jeżeli Rada Miejska miałaby podjąć takie … tak, zająć takie 
stanowisko, czy ono powinno być umieszczone w porządku dzisiejszej sesji? – to jest po 
pierwsze. 

 Po drugie. Czy coś się będzie działo jeżeli my wszyscy … Panie mecenasie … Panie radny 
Stachnio, ja chciałabym żeby pan mecenas się skoncentrował na mojej wypowiedzi, na moim 
pytaniu.  

 Czy jeżeli pan radny Stachnio chciałby żeby takie stanowisko Rada podjęła, czy nie 
powinniśmy wszyscy radni mieć tego na piśmie przed oczami żeby się z tym zapoznać? Czy 
można to do państwa wiadomości, oceny dać i ewentualnie takie stanowisko podjąć na 
następnej sesji? Takie trzy pytania. 

Radca Prawny Andrzej Woźniak – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo radni, ja przysłuchiwałem się 
temu, co pan radny był uprzejmy odczytać, no i nie zgadzam się tylko co do podstawy 
prawnej dlatego, że pan radny powołuje się na podstawę prawną dotyczącą, akurat tą, którą 
pan przytoczył, to jest wprost podstawa prawna do podjęcia przez radę miejską czy radę 
gminy uchwały. To jest delegacja ustawowa do podejmowania, art. 18 w ustępie … proszę mi 
nie przerywać, w ust. 2 wymienia numeratywnie zakres działania rady. I pan się powołuje na 
punkt 2, który rzeczywiście stanowi, że tam rada może wskazywać tam działania 
burmistrzowi itd.  

 Natomiast, jeżeli, pani Przewodnicząca, jeżeli miałoby by być to stanowisko, czyli tak jak pan 
radny powiedział, to oczywiście bez podstawy, art. 18, ponieważ stanowisko nie wiąże pana 
Burmistrza. Jest to wyrażenie, pewne wyrażenie woli przez radę w tym zakresie,  
w określonym temacie i nie ma charakteru wiążącego. Ale na pewno, panie radny, nie może 
być tak, że jest wskazana podstawa art. 18 ust. 2, konkretny punkt, ponieważ akurat ten 
artykuł mówi o tym kiedy rada podejmuje uchwały i w jakich kwestiach koniec, kropka. 
Wiążące i wtedy uchwała wyznaczająca kierunki działania burmistrzowi rzeczywiście wiąże 
burmistrza. Tylko, jeszcze jedna zasada jest, jest zasada kompetencji, czyli rada może 
wkraczać władczo w uprawnienia organu wykonawczego jakim jest burmistrz tylko  
i wyłącznie w przypadkach przewidzianych ustawowo. Nie ma takiego zakresu, że rada może 
w każdym, jakby w każdej materii, w każdej sprawie zobowiązywać do czegoś burmistrza, bo 
może być taka sytuacja, że akurat przepis ustawowy no będzie mówił co innego. I w tym 
zakresie, jeżeli toczy się postępowanie administracyjne, bo został złożony przez jakiegoś 
przedsiębiorcę wniosek, jak rozumiem, o … będzie ten przedsiębiorca starał się o, że tak 
powiem, lokalizację pewnej instalacji do przetwarzania odpadów na terenie miasta i gminy 
Jelcz-Laskowice załóżmy, no to rzeczywiście ta procedura rozpoczyna się zgodnie z ustawą 
Prawo ochrony środowiska, zgodnie z ustawą o odpadach najpierw rzeczywiście od wydania 
przez nas tutaj decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach tej inwestycji. I jak najbardziej, 
jeżeli co do stanowiska, bez powoływania się na ten konkretny artykuł 18 ust. 2 i ten 
konkretny punkt, jak najbardziej jest to dopuszczalne. Z resztą, nasz Statut też o tym mówi, 
że Rada też może podejmować w tym zakresie stanowiska, a nie musi być to bezpośrednio w 
porządku obrad jeżeli radny zgłasza w Wolnych wnioskach czy w Sprawach samorządowych 
nawet. No, to nie jest jakoś tam specjalnie związane, nie musimy robić specjalnej, jakby 
dodatkowego punktu w porządku obrad żeby można było poddać to pod głosowanie. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – i jeszcze jedno pytanie miałam do pana mecenasa. Czy to, w związku  
z tym, że nie mamy tego tekstu przed sobą, czy można poddać pod głosowanie na następnej 
sesji? 

Radca Prawny Andrzej Woźniak – znaczy, jeżeli pan radny odczytał i będzie to zaprotokołowane, no to 
radni wiedzą nad czym głosują, więc to nie musi być w formalne rozdanie tak jak projekty 
uchwał radnym, tylko no … Z resztą, radni wyrażają swoją wolę w głosowaniu, no jeżeli się 
nie zgadzają ze stanowiskiem to nie będą za nim głosować. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pani radna Kamińska. 
Radna Joanna Kamińska – Szanowni państwo, ja mam pytanie. Zanim w ogóle dojdzie do tego głosowania, 

czy nie, to chciałabym się upewnić czy stawiając nas w takiej sytuacji i tutaj mówię o tym, że 
jest to stanowisko rady, o to chcę zapytać, czy my tak naprawdę nie powinniśmy jakoś 
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wcześniej o tym przedyskutować żeby to stanowisko dzisiaj przedstawić? No bo dzisiaj jest 
kolejny raz … 

 (…) 
 No jaki punkt? 
 (…) 
 Okay. Tylko rozmawiamy o tym, że mamy nad czymś głosować w tej chwili – prawda? – 

nawet nad stanowiskiem. Czy my tego stanowiska nie powinniśmy wcześniej jakoś 
przedyskutować, poznać przede wszystkim żeby dzisiaj swoje stanowisko ewentualnie 
odzwierciedlić nad głosowan … 

 (…) 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny Skrzydłowski, proszę uprzejmie … 
Radna Joanna Kamińska – takie jest moje po prostu, bo ja chcę wiedzieć nad czym będę głosować. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan radny Hełka – proszę. 
Radny Jacek Hełka – ja mam takie pytanie do prawnika tutaj. Czy nasz Statut nie mówi o tym, że takie 

stanowiska i wszystkie inne wnioski, które padają na tej sesji, jeżeli dotyczą spraw 
merytorycznych, nie powinny przejść przez komisje najpierw? To jest jeden z punktów 
Statutu jeżeli dobrze pamiętam. Proszę potwierdzić. 

Radca Prawny Andrzej Woźniak – przede wszystkim to są, jeżeli są to stanowiska merytoryczne, czyli 
określonej sprawy, które mogą jakby wywoływać określone też skutki w przyszłości,  
to o takich my mówimy. Bo ja pamiętam, że jak pracowaliśmy nad Statutem, to wielokrotnie 
powtarzaliśmy to. Jeżeli wywołują jakiekolwiek skutki finansowe to jeszcze, oprócz tego, ma 
być opinia Skarbnika. Natomiast rada jest, jako organ uchwałodawczy, no nie jest do końca 
związana. Czyli jeżeli radny przedstawia, czy rada chce podjąć jakieś stanowisko, to nic  
w tym zakresie nie może być też ograniczana. Dlatego jeszcze raz mówię, jeśli jest 
jakiekolwiek tutaj … jeżeli pan radny sprecyzuje, ze jest to stanowisko polegające na tym … 
Tylko jeszcze raz mówię, nie art. 18, no byłaby to uchwała i to o czym mówi pan radny, 
rzeczywiście musiałoby to przejść przez całą procedurę, no czyli komisje, opinia prawna itd. 
Ja powiem tak, dobrym obyczajem jest rzeczywiście żeby radni przed podjęciem tego typu 
spraw, również byli zapoznawani, a nie zaskakiwani i tu się z panią radną akurat zgadzam  
w stu procentach. No takie są dobre obyczaje, że jeżeli radni mają głosować, to powinni 
wcześniej być jakaś dyskusja merytoryczna poprzedzona, a nie wrzucanie na ostatnią chwilę. 
No ja się co do tego jakby tutaj, do tej kwestii zgadzam (…) 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan Burmistrz Piórko. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, ja bym chciał tutaj dodać do 

wypowiedzi pana mecenasa, że rzeczywiście, bo tak na dobrą sprawę – powiedziałem – ten 
wniosek wpłynął dwa czy trzy dni temu. On jeszcze w ogóle jest nie przeanalizowany, do 
końca nie przeczytany, bo to jest kilkanaście stron, więc nie umiem powiedzieć dokładnie 
czego dotyczy. I tutaj jak najbardziej by było po przeanalizowaniu wniosku, po zasięgnięciu 
informacji co przedsiębiorca chce, wtedy dopiero przedłożyć Radzie informację i Rada może 
zajmować stanowisko – tak byłoby najlepiej. No, ja nie mam wpływu na stanowisko Rady, 
tylko mówię … chciałby dodać tylko to do tego dwa zdania, co powiedział mecenas. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, pan mecenas – bardzo proszę. 
Radca Prawny Andrzej Woźniak – ja tylko – przepraszam bardzo – ale tytułem uzupełnienia. To, co pan 

Burmistrz mówi, słuchajcie państwo, no jest złożony wniosek, on musi przejść swoją 
procedurę zgodnie z przepisami, odpowiednimi przepisami. To jest postępowanie 
administracyjne i ja jeszcze raz mówię, decyzja będzie uzależniona od tego czy dany podmiot 
spełnia określone warunki określone w prawie, czy też nie. Stanowisko Rady w tym 
względzie nic nie zmienia, jest to tylko wyrażenie państwa woli na zewnątrz, że nie zgadzacie 
się, czy może macie odmienne zdanie co do tego typu inwestycji i lokalizowania ich na 
terenie gminy. Ale Burmistrz jest związany przepisami prawa i musi w postępowaniu 
administracyjnym tę sprawę rozpoznać i czy to będzie takie stanowisko, czy inne – nie ma 
znaczenia. Tak że … 

 Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – za chwilę oddam głos panu radnemu Stachnio. I nie wiem z czego 
wynikała pana reakcja, że oddałam głos panu Burmistrzowi przed panem, bo zgodnie ze 
Statutem pan Burmistrz może w każdej chwili prosić o głos i ma pierwszeństwo przed 
innymi. 

 Pan radny Stachnio – proszę. 
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Radny Ireneusz Stachnio – dziękuję pani Przewodnicząca. Moja reakcja wynikała z całkowicie innego 

powodu, ponieważ podniosłem rękę jako pierwszy, ad vocem miałem takie prawo, jako 
wnioskodawca mam nieograniczony głos, pan mecenas zapewne to potwierdzi. Natomiast 
chodziło mi o panią radną Kamińską i pana radnego Hełkę, którzy zgłosili się po mnie,  
a zostali wynagrodzeni pierwszym głosem. 

 Natomiast chciałem się … rzeczywiście pan mecenas ma rację tutaj, w uzasadnieniu 
troszeczkę jakby ten artykuł, na który się powoływałem, rzeczywiście on ma takie 
konsekwencje i chodziło jedynie o to żeby wskazać kierunki, w których Burmistrz mógłby 
iść. Pan mecenas stwierdził, że jest intencja, wyrażenie woli radnych, że wytyczamy jakiś 
kierunek. Pan Burmistrz nie musi w ogóle stanowiska naszego brać pod uwagę, a może. 
Dlatego stanowisko zawsze jest intencją, wyrażeniem kierunków czy wyrażeniem woli 
radnych, a jednocześnie mieszkańców. Wniosek jest bardzo prosty, ja jeszcze raz go … 
znaczy, przepraszam, stanowisko – nie wniosek, bo pani Przewodnicząca później będzie 
mówić co głosujemy czy wniosek, czy stanowisko. Stanowisko jest następujące, ono jest tak 
ogólne, a chodzi tylko o jedną rzecz żeby w naszej gminie firmy, które się pojawiają, właśnie 
typu, które mogą składować, magazynować odpady bądź przetwarzać te odpady, aby te 
firmy nie były wpuszczane, ale to już jakby jest kompetencja pana Burmistrza. Pan Burmistrz 
tutaj jakby mówi cały czas o tym, że to ta sprawa, to stanowisko dotyczy konkretnej tej firmy. 
Nie, panie Burmistrzu, tamta firma jest oddzielną, to było jako przykład. Ta firma tak … tych 
firm może być więcej za chwilę. To może doprowadzić, znaczy to na pewno budzi niepokój 
ludzi dlatego, Szanowni państwo, jeszcze raz przeczytam stanowisko i proszę słuchać … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny, ja za chwilkę oddam panu głos żeby pan jeszcze 
stanowisko raz przeczytał. Natomiast ja mam takie pytanie kierowane do pana radnego 
Stachnio i do pana radnego Skrzydłowskiego, panowie mi chyba na to pytanie nie 
odpowiecie. Skoro sprawa jest taka świeża jak mówi Burmistrz Piórko, że wniosek wpłynął 
parę dni temu, ze Burmistrz jeszcze nawet dokładnie nie przeczytał tego, bo jest tego dużo, 
jest kilkanaście stron. My w ogóle, np. ja, mówię za siebie, nie znam sprawy. Państwo radni 
znacie sprawę? Być może ktoś z państwa zna. Więc moje pytanie jest takie, skąd panowie 
macie taką wiedzę? I to po raz kolejny – panie Burmistrzu – wyprzedzają nas panowie  
w pewnych działaniach i w pewnej wiedzy, bo to mnie bardzo interesuje. A po drugie, w tej 
chwili bardzo uprzejmie proszę pana Burmistrza Piórko, pana Burmistrza Szponara, pana 
mecenasa Woźniaka, Prezydium Rady i panią Lidię na spotkanie i proszę o dziesięć minut 
przerwy. Ogłaszam 10 minut przerwy. 

 
Przewodnicząca ogłosiła dziesięciominutową przerwę w obradach XXV Sesji Rady Miejskiej. 
 
Po przerwie. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, po przerwie chciałam państwa poinformować … Czy 

poczekamy jeszcze sekundkę? Poproszę pana Przewodniczącego żeby poprosił panów 
Burmistrzów. 

 Proszę państwa, po przerwie.  
 Ja poprosiłam wymienione wcześniej osoby celem konsultacji i z tej konsultacji chciałam 

państwu przekazać taki wniosek i taką moją decyzję w sprawie głosowania nad 
stanowiskiem, które zaproponował pan radny Stachnio. Mianowicie, myślę, że będę mówiła 
w imieniu większej części radnych, ale mówię w tej chwili w swoim imieniu, iż uznaję, że ten 
wniosek, że to proponowane stanowisko jest zasadne. Uznaję, że jest to stanowisko, które 
działa na korzyść mieszkańców. Natomiast z racji tego, że wniosek niedawno wpłynął i nie 
do końca nawet został przez pana Burmistrza odczytany, wniosek pana radnego, stanowisko 
proponowane przez pana radnego Stachnio, za jego zgodą, zostanie przekazane do Biura 
Rady, przekazane komisjom i na następnej sesji, w odrębnym punkcie, będziemy w porządku 
obrad mieli stanowisko Rady Miejskiej  w Jelczu-Laskowicach w tej sprawie, o której mówił 
pan Stachnio. Uważam to za rozwiązanie zdroworozsądkowe, uczciwe wobec pozostałych 
radnych. Jedni z państwa są wzrokowcami, drudzy, że tak powiem, słuch jest ich tym 
zmysłem percepcji i takie zaproponuję państwu rozwiązanie. Tak że bardzo uprzejmie 
proszę pana radnego Stachnio o współpracę w tym zakresie, o dostarczenie treści tego 
stanowiska do Biura Rady. Panie z Biura Rady skserują to i na komisjach zostanie to 
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wszystkim państwu wręczone, a na następnej sesji takie stanowisko zostanie głosowane na 
sesji Rady Miejskiej. Taka jest decyzja w tej sprawie. 

 Pan radny Skrzydłowski, potem pani radna Płaczek, potem pan radny Stachnio. Proszę. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – dziękuję pani Przewodnicząca. Pani Przewodnicząca, kilkakrotnie radny 

Stachnio zaznaczał, że ten wniosek, który wpłynął od firmy „Marta & Marta” to tylko 
przykład. Stanowisko, które chcemy tutaj przyjąć, to stanowisko całej Rady Miejskiej, które 
pozwoliłoby w jakiś sposób zapobiec kolejnym takim ofertom, które mogą wpłynąć do 
naszego Urzędu. I uważam, pani Przewodnicząca, że to stanowisko powinno jednak zostać 
poddane pod głosowanie. A uważam, że tego typu składowanie odpadów to sprawa 
wszystkich radnych i wyrażam sprzeciw spotkaniom w trakcie sesji, za zamkniętymi 
drzwiami, w wąskim gronie pani Przewodnicząca, bo byliśmy tutaj wszyscy na sali i wszyscy 
w dalszym ciągu mogliśmy debatować na ten temat, i to samo mogliśmy sobie mówić – 
prawda? Więc uważam, że nie ma żadnego powodu żeby cokolwiek ukrywać w wąskim 
gronie za drzwiami gabinetu Burmistrza. Tak że proszę poddać ten wniosek pod głosowanie, 
bo to jest sprawa nie tylko Rady Miejskiej, nie tylko pana Burmistrza, ale sprawa wszystkich 
mieszkańców miasta i gminy Jelcz-Laskowice. Dziękuję pięknie. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan radny Skrzydłowski chyba nie słyszał mojego 
pierwszego zdania kiedy powiedziałam, że uważam stanowisko przedstawione przez pana 
radnego Stachnio za zasadne.  
I proszę państwa, oddaję w tej chwili głos pani radnej Płaczek. 

Radna Iwona Płaczek – ja  myślę, że też w imieniu wszystkich państwa, chciałabym wyrazić taką prośbę, 
byłoby nam łatwiej się porozumieć i łatwiej rozmawiać gdybyśmy mieli rzeczywiście 
troszeczkę więcej czasu na zastanowienie się nad wszelkiego rodzaju problemami, które są 
przedmiotem różnego rodzaju, no nie wiem, rozważań itd. Uważam, że to by było naprawdę 
z dużą korzyścią dla nas wszystkich, bo tak jak pani Przewodnicząca powiedziała, my 
możemy dzisiaj podjąć stanowisko jest zasadne, ale ja wolałabym osobiście wiedzieć dużo 
więcej w tej sprawie. Chciałabym … 

 (…) 
 Ja to, ale ja to doskonale … Proszę … Ja myślę, że pan radny wie o tym, że ja jestem taką 

osobą, która potrafi zrozumieć co się do mnie mówi, naprawdę – prawda? Więc ja to 
rozumiem, tylko wydaje mi się, że wolałabym wiedzieć więcej. Natomiast ogólne stanowisko 
na pewno będzie podjęte, to jest kwestia czasu. Ale chciałabym być bardziej zorientowana 
właśnie w tej konkretnej sprawie. I na przyszłość, chyba by było dobrze gdyby każdy 
problem był rozważany na komisjach żebyśmy mogli się spokojnie zastanowić, zapoznać. 
Myślę, że pracowałoby nam się bardziej komfortowo takie jest moje zdanie w tej kwestii.  
A w innej, jeżeli mogę jeszcze kontynuować, chciałabym poprosić, bo państwo radni byli  
w komplecie na ostatniej komisji, natomiast chciałam się zwrócić jeszcze raz, ja już o tym 
mówiłam, z prośbą o dofinansowanie chłopca, który jest bardzo chory – chodzi o Szymka 
K…ego, o ucznia z Gimnazjum nr 2. Chłopiec ma jedną komorę serca, ja już mówiłam, że to 
jest jedno z dwojga ludzi, którzy tak funkcjonują. Prawdopodobnie przeszczep nie wchodzi  
w grę. Chłopiec jest w tej chwili w szpitalu po cewnikowaniu serca. I jeżeli przeszczepu nie 
będzie lekarze twierdzą, że pozostało mu około roku życia. I teraz te pieniądze, które w tej 
chwili, o które proszę państwa, one będą przeznaczone na to żeby doraźnie mamie pomóc. 
Wydatki na to dziecko to jest 2.500 zł miesięcznie. Ale być może, jeżeli mama wyrazi na to 
zgodę, bo ona bardzo niechętnie prosi o pomoc i nie chce tej pomocy w zasadzie, ale jeżeli 
zgodzi się, to będę prosiła o to żebyśmy przygotowali tutaj z ogólnym wsparciem może jakąś 
akcję w Centrum Kultury, która by pomogła temu dziecku przeżyć po prostu godnie te 
ostatnie miesiące życia i jeżeli tak będzie, bo być może znajdzie się jakieś inne rozwiązanie. 
Tak że ja zrobię w tej chwili tak, zostawię – nie mam puszki, mam tylko koszulkę z napisem 
„Szymek” – pani z Biura Rady – pani Lidziu dobrze? – i jeżeli ktoś z państwa będzie chciał 
jeszcze dopłacić, bo część osób już złożyło się na tego chłopca, to bardzo uprzejmie proszę.  
I ja może w przyszłym tygodniu, w środę podejdę do pani, odbiorę tę kopertę i przekażę 
mamie. Bardzo serdecznie dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo dziękuję. Pan radny Stachnio prosił jeszcze o głos – proszę 
bardzo. 

Radny Ireneusz Stachnio – zanim przejdę do stanowiska, jeszcze chciałem tutaj panią Płaczek no wesprzeć 
w tej prośbie, ponieważ jest to nasz uczeń, bardzo fajny chłopak. Rzeczywiście, jego sytuacja 
zdrowotna jest no ewenementem jeśli chodzi o te sprawy zdrowotne. Wczoraj miał 
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prawdopodobnie operację z sms-ów, które otrzymaliśmy. No bardzo płakał po tej operacji, 
bardzo go to bolało wszystko, tak że ta informacja dotarła do nas już w bardzo późnych 
godzinach wieczornych. I ja myślę, że to co pani radna zaproponowała, jakąś wspólną akcję,  
a mamy już doświadczenia wspólnej akcji razem z Błażejem Telążką, że taka akcja w jak 
najbliższym czasie powinna być przeprowadzona i wniosek czy propozycja pani radnej 
Płaczek jest na miejscu. 

 Natomiast, odnosząc się do stanowiska, które zaproponowałem państwu, no doszło tu do 
pewnych, pewnego niezrozumienia, bo przypadkowego albo celowego, bo ja nie 
powoływałem się w ogóle na żadną firmę, to radny Skrzydłowski wspomniał i podał jako 
przykład. Ja, w swoim stanowisku, wyraziłem jedynie chęć aby radni poddali kierunek, czy 
wyrazili pewną intencję, czy wyrazili wolę panu Burmistrzowi, ze jako reprezentanci 
społeczności gminy Jelcz-Laskowice są przeciwko jakimś, usytuowaniu gdzieś w naszej 
gminie składowisk czy magazynów, czy instalacji przetwarzania odpadów. Tutaj nie ma się 
nad czym zastanawiać, bo ten, to stanowisko jest tak ogólne, że naprawdę wtedy już nie ma 
co bardziej uogólniać. Z resztą, w tym uzasadnieniu to podałem. Natomiast, jeżeli naszą wolą 
by, po tym głodowaniu, by była wola taka, że to stanowisko przyjmiemy, no to wtedy pan 
Burmistrz może się wykazać inwencją, kreatywnością i zaproponować rozwiązania 
skierowane do  mieszkańców tak aby mieli ten komfort psychiczny, że za oknem nie 
wybuduje się wysypiska, czy magazynu, czy jakichś tam instalacji. Szanowni państwo, takie 
firmy wchodzą do gmin, to są firmy najczęściej spółki z o.o., one przywożą różne materiały,  
a następnie, po dwóch latach czy po roku, bardzo pięknie ogłaszają upadłość, rozwiązują się, 
znikają, odpady zostają, no i znowu my, jako bardzo bogata Gmina, możemy takie odpady 
posprzątać, zutylizować, stać nas na to oczywiście. Dlatego myślę, że czekanie gdzieś, debata 
na komisjach nad tym no nie ma najmniejszego sensu. Przeczytam jeszcze raz to stanowisko. 
Ono jest tak proste … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny … 
Radny Ireneusz Stachnio – ale pani Przewodnicząca, ja już kończę … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – … ja mam do pana uprzejmą prośbę. Ja już powiedziałam to co zrobię. 

Pan przyjmuje to lub nie. Z tego wynika, że pan tego nie przyjmuje. Prosiłam pana  
o współpracę w tym zakresie żeby pan do Biura Rady dostarczył tekst pana stanowiska.  
Ja sobie myślę w ten sposób, że po raz kolejny w punkcie Wolne wnioski pojawiają się 
wnioski, one są czasami zasadne moim zdaniem, czasami są niezasadne. Ale nie możemy iść, 
tylko i wyłącznie skupiać się na literze prawa, bo jest jeszcze duch prawa, jest jeszcze dobry 
obyczaj. I państwo radni sygnalizują panu, i myślę, że odczytuje pan dobrze słowa, które tutaj 
padają, że chcielibyśmy nie być zaskakiwani. Chcielibyśmy takie stanowiska mieć do wglądu 
wcześniej żeby się nad tym zastanowić, żeby nie popełnić jakiegoś błędu, bo to co pan uważa, 
że stanowisko Rady będzie takie, jakie pan przedstawił i  prawdopodobnie takie będzie, bo 
jest to wniosek, stanowisko zasadne. Co w przypadku jeżeli decyzja będzie odwrotna? 
Trzeba się zastanowić nad konsekwencjami tego wszystkiego. Nie stawiajmy się wzajemnie 
w opozycji do Burmistrza w takim zakresie gdzie się wszyscy zgadzamy, że to pana 
stanowisko jest zasadne. 

 Proszę państwa, ja tę sprawę zakończyłam. Poprosiłam pana Stachnio żeby ten wniosek 
dostarczył do Biura Rady.  

 Pani radna Płaczek się … 
Radny Ireneusz Stachnio – pani Przewodnicząca, pani mi przerwała moją wypowiedź. Ja pani, nie 

odzywałem się żeby pani nie przerywać, proszę mi dać skończyć … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny, ale ja panu już powiedziałam co ja zrobię … 
Radny Ireneusz Stachnio – tak. Tylko, że ja moją wolę chciałbym wyrazić. Tak że, pani Przewodnicząca … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan wyraził wolę już dzisiaj dwukrotnie. Proszę dać się 

wypowiedzieć, możliwość jeszcze innym radnym. 
Radny Ireneusz Stachnio – pani Przewodnicząca, proszę mi dać … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny … 
Radny Ireneusz Stachnio – powiedziałem jedno … jeszcze dwa zdania tylko. Chcę przeczytać … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, bardzo proszę o spokój … 
Radny Ireneusz Stachnio – pani Przewodnicząca prowadzi (...) Pani Przewodnicząca, ja jestem 

wnioskodawcą, ja mam prawo do nieograniczonej liczby głosu. Chcę w tej chwili 
zadeklarować … Szanowni państwo, proszę, pani Przewodnicząca (…)  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – (…) 
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Radny Ireneusz Stachnio – ja w tej chwili zgłaszam wniosek … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ale ja chcę panu udzielić głosu. Dlaczego pan się ze mną tutaj przez 

mikrofon kłóci, przekomarza. Nie ma takiej potrzeby.   
 Chcę powiedzieć, że chciałabym oddać głos jeszcze pani radnej Płaczek, panu radnemu 

Dzwonkowi i panu radnemu Babskiemu w punkcie Wolne wnioski. 
 Proszę o dokończenie swojej wypowiedzi. Pan (…) 
Radny Ireneusz Stachnio – bardzo dziękuję i niepotrzebne zamieszanie jest gdyby pani to zrobiła od razu. 

Ja, jako wnioskodawca, mam prawo – znaczy nie jestem zdziwiony państwa frustracją – ja, 
jako wnioskodawca, mam prawo do podtrzymania swojego wniosku, a dokładnie 
stanowiska, jeśli chcemy już być bardzo dokładni. I, Szanowni państwo, przeczytam jeszcze 
raz, żeby było jasne nad czym będziemy głosować: Rada Miejska w Jelczu-Laskowicach 
zwraca się do Burmistrza Jelcza-Laskowic o podjęcie działań uniemożliwiających powstanie 
na terenie gminy Jelcz-Laskowice składowisk, magazynów odpadów oraz instalacji 
przetwarzania odpadów. I to jest całe stanowisko, nic więcej. To jest intencja, to jest 
kierunek, to jest wyrażenie woli radnych, społeczeństwa. Powiedzieliśmy już wszystko na 
ten temat. Nie ma nic to wspólnego z konkretną firmą, jest to ogólna wola mieszkańców na 
pewno całej naszej gminy bez względu na różne poglądy. Panią Przewodniczącą, tak jak w 
pierwszym odczytaniu, w uzasadnieniu poproszę o przegłosowanie, ponieważ jest to 
stanowisko i powinno być w punkcie Wolne wnioski poddane pod głosowanie. Radni, którzy 
są reprezentantami mieszkańców, no po to zostali wybrani na radnych żeby w pewnym 
sensie decydować o ich losie także. Nie reprezentujemy pana Burmistrza Szponara, ani pana 
Burmistrza Piórko, ani pana Burmistrza Szczęśniaka, reprezentujemy swoich mieszkańców 
Szanowni państwo. Panią Przewodniczącą proszę o poddanie wniosku pod głosowanie po 
moim wystąpieniu. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo dziękuję. Jeszcze raz powtarzam to, co powiedziałam na 
początku mojej wypowiedzi po przerwie, że postępowanie w sprawie stanowiska 
zaproponowanego przez pana Stachnio będzie takie jak wyżej. 

 Oddaję głos pani radnej Płaczek. 
Radna Iwona Płaczek – ja jeszcze właśnie, jeżeli mogę bezpośrednio do pana Stachnio. Zapewniam pana, 

że my doskonale rozumiemy o co chodzi tylko mamy troszeczkę inne zdanie.  
 A jeszcze chciałabym, również w jednym zdaniu, bardzo panu podziękować za to, że pan tak 

bardzo dogłębnie tłumaczy każdą moją myśl, ewentualnie każde moje zdanie. Serdecznie za 
to dziękuję. Rozumiem, że to wynika z głębokiej troski. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Dzwonek. 
Radny Tadeusz Dzwonek – dziękuję pani Przewodnicząca. Mam pytanie tutaj do radnego Stachnio. Panie 

Stachnio, kiedy dostaliście te dokumenty? I była teraz komisja przedwczoraj, dlaczego żeście 
nie poruszyli? 

 (…) 
 Była komisja, trzeba było na komisji przedstawić, zapoznać nas. Tak. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Babski – proszę. 
Radny Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, ja nie mam wniosku dlatego chciałem się zapytać czy mogę 

zabrać głos w sprawach, które wcześniej były poruszane odnośnie mojej osoby?  
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny … 
Radny Tadeusz Babski – bo tak pani powiedziała, że w temacie, Wolne wnioski będziemy mogli … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – tak. To ja mam taką prośbę, oddamy głos panu radnemu Hełce, bo to 

w tym temacie – tak? Czy nie? 
 (…) 
 To proszę bardzo. Pan radny Babski – proszę. 
Radny Tadeusz Babski – dziękuję. 
 (…) 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ja temat uważam za skończony. Powiedziałam … 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – ale panie mecenasie … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – … jaka procedura będzie … 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – panie mecenasie no. No ale jak? No przecież pan mecenas powiedział, że 

wniosek …  
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny Skrzydłowski … 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – (…) Pani Przewodnicząca, nie, nie, nie … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa … 
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Radny Krzysztof Skrzydłowski – pani Przewodnicząca, w taki sposób nie może pani prowadzić sesji! 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa … 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – ale mecenas powiedział wy … ale mecenas … 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach wyłączyła mikrofon radnemu Krzysztofowi 
Skrzydłowskiemu. 
 
(…) 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa … 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – pani Przewodnicząca, proszę poddać wniosek … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, ja więcej na ten temat nie będę zabierać głosu. Ja 

mam nadzieję, że pan radny Stachnio, jako nauczyciel, zrozumiał co ja powiedziałam i będzie 
… 

Radny Ireneusz Stachnio – ja doskonale rozumiem. Pani Przewodnicząca, wniosek proszę … 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach wyłączyła mikrofon radnemu Ireneuszowi 
Stachnio. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa … 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – pani Przewodnicząca, (…) 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę o spokój. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – ale pan mecenas powiedział wyraźnie, że wniosek powinien zostać 

poddany pod głosowanie … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – nie, pan mecenas powiedział, że … 
 
 (…) 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach wyłączyła mikrofon. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – po pierwsze, nie takim tonem do mnie. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – ale ja do pani nie krzyczę. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – po pierwsze. Po drugie … 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – ja do pani nie krzyczę. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – po drugie, pan mecenas zgodził się co do tego, że na sesji i sesję 

prowadzi przewodniczący rady miejskiej. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – pani Przewodnicząca, pan mecenas wyraźnie … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – i panie Skrzydłowski, jest pan niekulturalny … 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – a pani łamie Statut … 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach wyłączyła mikrofon radnemu Krzysztofowi 
Skrzydłowskiemu. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Szanowni państwo … 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – (…) to nie może wyglądać … 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach wyłączyła mikrofon radnemu Krzysztofowi 
Skrzydłowskiemu. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – … panowie są przyzwyczajeni do takiego poziomu debaty i dyskusji, 

to sobie bardzo proszę to uprawiać gdzie indziej. Na sesji Rady Miejskiej nie pozwolę na to. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – ale pani to wprowadza. Pani Przewodnicząca … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, odbieram głos panu Skrzydłowskiemu, odbieram 

głos panu radnemu Stachnio. Oddaję głos panu radnemu Babskiemu. 
Radny Ireneusz Stachnio – pani Przewodnicząca, pan Babski będzie mówił … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo proszę o … bardzo proszę o spokój … 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach wyłączyła mikrofon radnemu Ireneuszowi 
Stachnio. 
 
(…) 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, proszę o spokój. 
Radny Ireneusz Stachnio – wszystkich obowiązuje Statut. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, proszę o spokój. Proszę państwa, bardzo uprzejmie 

proszę. Oddaję głos panu radnemu Babskiemu. 
Radny Tadeusz Babski – dziękuję pani Przewodnicząca. Szanowni państwo, Wysoka Rado, ponieważ moje 

nazwisko tutaj padło na początku sesji kilka razy, więc chciałbym zabrać w tej sprawie głos. 
Na początku, mam takie wrażenie, że pan radny Stachnio mówi tylko wtedy prawdę jak się 
pomyli. Oświadczam, że przebieg Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia w dniu  
24 września przebiegał inaczej niż wcześniej to relacjonował pan radny. Pan Stachnio żądał 
przeniesienia terminu głosowania nad odwołaniem Przewodniczącego Komisji na inny 
termin twierdząc, że nie zna tego tematu, że musi się zapoznać z wnioskiem. To, co przed 
chwileczką mamy. Jeżeli pan Stachnio składa wniosek o głosowanie, to musi być, jeżeli radny, 
przewodniczący komisji składa wniosek o nie przenoszenie terminu, to nie, nie może być tak 
jak przewodniczący chce. To tak na wstępie. 

 Poinformowałem radnych na tej komisji, że pani Dekret swój wniosek uzasadniała na sesji 
30 września, uzasadnienie dodatkowo także było umieszczone w lokalnej prasie, o którym 
dzisiaj pani Przewodnicząca mówiła. Chciałbym też przypomnieć, żeby odpowiednia 
uchwała dotycząca przewodniczących mogła być procedowana, musi najpierw trafić na 
komisje, a później dopiero stanowisko komisji może być rozpatrywane na sesji.  

 
 (…) 
 
 Panie Stachnio, ja panu nie przerywałem jak pan zabierał głos. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny Stachnio, bardzo proszę żeby pan reagował mniej 

emocjonalnie. Niejednokrotnie w punkcie Wolne wnioski pani … 
 
 (…) 
 
 Proszę państwa, nie chciałabym już robić przerwy, bo jesteśmy w przedostatnim punkcie 

sesji. Ja mam nadzieję, że pan radny Stachnio przeprosi mnie w końcu za te swoje 
wystąpienia i będzie się stosował do reguł, którymi większość z nas posługuje się na tej sesji. 
Panie radny Babski, bardzo proszę kontynuować. 

Radny Tadeusz Babski – dziękuję pani Przewodnicząca. Ja panu radnemu przypomnę, że jak na temat się 
pana mówi, pan żąda ad vocem. Ja też proszę o to. 

 Chciałbym jeszcze, proszę państwa, no dokończyć tę swoją myśl i bardzo proszę, proszę mi 
nie przeszkadzać. Ja, jak … 

 Zarzucił mi pan skandaliczne zachowanie na komisji. Nie wiem jak nazwać pana zachowanie 
w obecnej chwili.  

 (…) 
 No właśnie. Pan radny … 
 (…) 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny Babski, czy pan chce kontynuować, czy zrobimy przerwę? 
Radny Tadeusz Babski – (…) przyspieszyć, postaram się przyspieszyć. Ponieważ pan Stachnio nie 

przyjmował argumentów moich na komisji, tak samo jak i dzisiaj nie przyjmuje, no nic na to 
nie poradzę – to jest jedna sprawa. 

 Chciałbym jeszcze wrócić do jednej sprawy z ostatniej sesji i komisji. I mianowicie, 
chciałbym proszę państwa oświadczyć, że ani pan Stachnio, ani pani Dekret, ani nikt obecny 
na sali nie ma kompetencji do tego by mnie oceniać jako nauczyciela, nikt nie ma takiej 
kompetencji. Jedyną osobą, która może mnie ocenić jako nauczyciela jest dyrektor szkoły – 
taka jest proszę państwa prawda prawna. 

 Ciągle słyszę z ust pana Stachnio i pani Dekret, że zachowuję się niekulturalnie, że jestem 
niekulturalny. Tak, jest mi bardzo przykro, że dałem się wyprowadzić z równowagi  
13 września na Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia i w nietaktowny sposób 
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próbowałem pani radnej Dekret, panią Dekret zmusić do uzyskania możliwości dokończenia 
mojej wypowiedzi, ale to się nie udało bezskutecznie. Stąd mój, moje takie nietaktowne 
zachowanie i nie ukrywam, tego nie ukrywam.  

 Ale najbardziej jest mi przykro i jestem zły na siebie, że swoim zachowaniem 13 września 
zbliżyłem się do niestosownego zachowania pana Stachnio i pani radnej Dekret. Jestem zły 
na siebie. Tak, jestem zły, bo zbliżyłem się – podkreślam – do waszego zachowania. Czy 
zachowanie wyróżniające się przerywaniem dyskusji radnym, uniemożliwianie 
Przewodniczącej Rady Miasta, przewodniczącemu komisji prowadzić zebranie zgodnie ze 
Statutem, niestosowne komentarze pod adresem radnych, wyśmiewanie wypowiedzi 
radnych, interpretowanie prawa zawsze na swoją korzyść – można nazwać poprawne, czy 
skandaliczne?  

 I na koniec mam propozycję do państwa radnych, pana Stachnio i pani Dekret, proponuję 
państwu radnym abyście dokonali własnej samooceny swojego zachowania w pierwszej 
kolejności, a następnie wytykali innym osobom braki w kulturze osobistej. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, w punkcie Wolne wnioski myślę, że 
wszystkie już aspekty sprawy zostały wypowiedziane. Oddaję głos panu radnemu Hełce, 
który jeszcze nie zabierał głosu. 

Radny Jacek Hełka – dziękuję pani Przewodnicząca. Szanowni państwo, ja bym chciał wygłosić tutaj 
oświadczenie. W związku z wydarzeniami 13 września na komisji i w trakcie przerw, które 
tam były, chciałem oświadczyć, że po raz ostatni pozwalam na to żeby kierowano do mnie 
inwektywy, które mnie obrażają. Przy następnej takiej sytuacji sprawa będzie miała 
konsekwencje prawne. Jeżeli państwo niektórzy nie rozumieją o czym mówię, to nie chcę się 
zagłębiać w szczegóły, ale jeżeli będzie miało jeszcze raz miejsce coś takiego co miało 
właśnie 13 września, będą z tego konsekwencje. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pani radna Płaczek – proszę bardzo. 
Radna Iwona Płaczek – ja jeszcze tylko chciałabym poprosić o to żeby dołączając się do tego, co panowie 

powiedzieli, żebyście państwo uważali na to, co mówicie i na nadinterpretację. Ja wyszłam  
i pani Dekret zinterpretowała w ten sposób, że byłam oburzona zachowaniem pana 
Babskiego. To nieprawda. Ja byłam oburzona pani zachowaniem i tym jak się pani wobec 
mnie zachowała. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa … 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – proszę o głos … 
Radny Ireneusz Stachnio – prosimy o głos pani Przewodnicząca … 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – proszę jeszcze raz o głos, mam prawo. Bardzo proszę. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – tak, ma pani prawo. Proszę państwa, oddam jeszcze głos pani radnej 

Dekret. Prosiłabym o krótką, zwięzłą wypowiedź. I po wypowiedzi pani Dekret postawię 
wniosek, stawiam go już w tej chwili o zamknięcie dyskusji, ponieważ wszystko co miało być 
powiedziane, zostało już powiedziane. 

 Pani radna Dekret – proszę uprzejmie. 
 Pani radna Dekret – proszę. 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – pani Przewodnicząca i państwo radni, to co wy tu mówicie, to jest 

skandal. Panie Babski, pan nie jest człowiekiem, godności pan nie ma, ani honoru. 
 Panie Hełka, pan ma, nagrywał całą sytuację. Pan był Przewodniczącym Komisji. Obłuda  

i kłamstwo. To nie jest budowanie rozwoju naszego miasta, naszej cywilizacji. Godność  
i honor to trzeba mieć we krwi, wyssać z mlekiem matki. I proszę państwa, proszę przyjąć do 
wiadomości, ja kupiłam również dyktafon, nagrywam. I proszę przyjąć do wiadomości, że ja 
też mam nagrania na drugim i o tym nie mówiłam, że ja też nagrywam i trzymam. Jeżeli się 
znajdziemy w sądzie, to naprawdę ktoś będzie płakał. I proszę się zastanowić. Panie Hełka, 
wstyd mi za pana. Wstyd mi za pana i za panią Płaczek. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo za pani wypowiedź. Proszę państwa, składam 
wniosek o zamknięcie dyskusji w punkcie Wolne wnioski. Kto z państwa radnych jest za tym 
wnioskiem proszę o podniesienie ręki. Wysoko, bo nie widzę dokładnie: 

 
 za   -           17 
 przeciw  - 3 
 wstrzymało się - 0 
 - wniosek został przyjęty – 
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 (…) 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, przechodzimy do punktu siedemnastego. 

Od. pkt 17 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  Komunikaty organów Gminy. 
 Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Pan radny Hełka – proszę. 
Przewodniczący Komisji Samorządu i Prawa Jacek Hełka – dziękuję pani Przewodnicząca. Szanowni 

państwo, ponieważ w miesiącu listopadzie nasza Komisja zajmuje się wnioskami do planu 
pracy Rady Miejskiej na 2017 rok, proponuję do 15 listopada aby pisemnie te wnioski, 
propozycje do pracy Rady na 2017 rok się pojawiły w Biurze Rady. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  dziękuję uprzejmie. Czy ktoś jeszcze z państwa w punkcie 
Komunikaty chciałby zabrać głos? Nie widzę. 

Od. pkt 18 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  bardzo państwu dziękuję za obecność na sesji. Zamykam obrady Sesji 

XXV. Do widzenia. Dziękuję. 
 
Po wyczerpaniu porządku, Przewodnicząca Rady Miejskiej o godzinie 15.40 zakończyła obrady  
XXV Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. 
 
Protokołowała : 
 


